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Regenboog 

In 2018 zagen we de bui al hangen: vanaf 2019 geen subsidie meer. De stortbui passeerde, maar het is 

verwonderlijk hoe snel we aan de horizon een mooie regenboog zagen verschijnen. Later op het jaar 

vertoonde zich ook enkele keren een circumzenitale boog (een stuk van een cirkel, pal boven), met nog 

meer uitgesproken kleuren dan de regenboog. Inderdaad, de voortekenen van en vernieuwd en krachtig 

VVBAD waren duidelijk. 

Het afgelopen jaar evolueerden we met rasse schreden naar een frisgroen VVBAD 2.0, met een vernieuwd 

coördinatieteam dat bijzonder enthousiast en werklustig nu al prachtige resultaten neerzette. 

Het hoogtepunt van 2019 was Informatie aan Zee, waarbij een beroep werd gedaan op, onder anderen, een 

tijdelijke medewerker voor de hele praktische aanpak. Maar ook de secties en leden van de Raad van 

Bestuur werkten in de nieuwe formule intensiever mee. De input van de bedrijven, zowel logistiek als 

financieel, droeg bij tot een opgefrist Informatie aan Zee, nu ook met een vooropening. 

We moesten omgaan met belangrijke personeelswissels. In het voorwoord van het jaarverslag over 2018 

sprak ik al over het ontslag van Bruno Vermeeren. In 2019 vonden nog veel meer personeelswissels plaats 

(details zijn op de volgende pagina’s te vinden), zonder dat de continuïteit en de coherentie van de VVBAD 

verloren gingen. 

In dit jaarverslag leest u een eerlijke weergave van wat zich in 2019 afspeelde. Het jaarverslag leest 

regelmatig als een spannend boek. Andere hoofdstukken getuigen dan weer van de drijfkracht die typisch is 

voor de VVBAD. Ook mislukkingen en doodlopende straatjes worden beschreven. Gelukkig wegen die niet 

op tegen al het goede nieuws dat in het huidige jaarverslag vervat zit. 

Het rood van de regenboog mocht in 2019 de spanning, maar zeker ook de enorme, roodgloeiende 

inspanning van alle VVBAD-ers symboliseren. Aan de andere kant van de regenboog zien we blauwe tinten, 

die een opgeklaarde situatie voor de VVBAD symboliseren. De hemel lijkt opgeklaard. Mocht er nog een 

onweertje passeren, dan kunnen we dat wel aan, weten we. Op naar een verdere ontplooiing van VVBAD 

2.0 in 2020, en lang daarna ! 

Patrick Vanouplines 

Voorzitter  
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Jaarverslag 

1 Raad van Bestuur 

> https://www.vvbad.be/raad-van-bestuur 

1.1 Blikvangers 
 
Het jaar 2019 stond voor de VVBAD volledig in het teken van reorganisatie en het omdenken tot een 
slagkrachtige beroepsvereniging zonder subsidie. Vanaf 1 januari 2019 ontving de vereniging geen subsidie 
meer in het kader van het decreet Lokaal Cultuurbeleid. Daarmee ging een derde van de inkomsten 
verloren. De lidgelden werden daarom verhoogd, maar ook een kleiner personeelsbestand en meer gebruik 
van freelancers voor niet-sectorspecifieke taken moesten de verandering opvangen. 
 
In januari diende de VVBAD, samen met de Erasmushogeschool, de Arteveldehogeschool en de Vrije 
Universiteit Brussel (VUB) een voorstel in voor een Europees Sociaal Fonds-project (ESF-project). Met het 
project De informatiesector als proeftuin voor duaal leren wilde de vereniging, samen met de 
onderwijsverstrekkers en organisaties uit de sector, onderzoeken wat werkplekleren zou kunnen betekenen 
voor informatieprofessionals in opleiding. Het nieuwe graduaat Informatiebeheer: bibliotheek en archief 
dat in september 2019 van start ging, bevat immers een uitgebreide component werkplekleren. Bij een 
klassieke stage moeten studenten de kennis die ze opdeden tijdens hun studie toepassen in de praktijk. Bij 
werkplekken verwerven ze de nodige competenties terwijl ze aan het werk zijn. Zowel voor de 
opleidingsverstrekkers als voor de sector vereist dat een andere manier van werken. Met het project wilde 
de VVBAD onder meer een lerend netwerk opzetten. De opgedane ervaring zou ook met andere 
opleidingen gedeeld worden. Het project werd niet goedgekeurd. 
 
Op voorstel van de VVBAD, die in 2021 haar honderdste verjaardag viert, stelde Brussel zich kandidaat voor 
de organisatie van het World Library and Information Congres 2021 van IFLA. De kandidatuur was een 
gezamenlijk initiatief van de VVBAD, de Association des Professionnels des Bibliothèques Francophones de 
Belgique (APBFB), de Koninklijke Bibliotheek (KBR), de Service général de l'Action territoriale van de 
Fédération Wallonie-Bruxelles, het Departement Cultuur, Jeugd en Media van de Vlaamse overheid met 
steun van Visit Brussels, en VisitFlanders. Brussel haalde de shortlist en ontving van 13 tot 15 maart een 
IFLA-delegatie. De delegatie werd officieel ontvangen op het stadhuis van Brussel. Op het programma 
stonden bezoeken aan het congrescentrum Square op de Kunstberg, de Koninklijke Vlaamse Academie van 
België voor Wetenschappen en Kunsten, de Koninklijke Musea voor Schone Kunsten van België, de 
Koninklijke Bibliotheek, BOZAR en Tour & Taxis. Hoewel de delegatie onder de indruk was van de kwaliteit 
van de locatie in het centrum van de hoofdstad van Europa, werd Brussel niet gekozen. WLIC 2021 zal 
plaatsvinden in Rotterdam. 
 
De Algemene Ledenvergadering in het voorjaar van 2019 vond plaats op 21 maart in de bibliotheek Utopia 
in Aalst. In de voormiddag organiseerden de secties open bestuursvergaderingen. Bij de sectie Archief en 
Hedendaags Documentbeheer stond het thema Linked Open ArchiefData centraal. De sectie Openbare 
Bibliotheken gaf het woord aan de cel Bovenlokaal Bibliotheekbeleid van het departement Cultuur, Jeugd 
en Media en het nieuwe Steunpunt voor Bovenlokale Cultuur (nu OP/TIL). Na de lunch werden de 
aanwezigen rondgeleid door Utopia, waarna we van start gingen met de plenaire sessie. We verwelkomden 
een nieuw bestuurslid voor de sectie Archief en Hedendaags Documentbeheer. Martijn Vandenbroucke is 
archivaris en verantwoordelijke Behoud en Beheer bij AMSAB. Het mandaat van Fleur De Jaeger (WDI), 
Carol Vanhoutte (OB) en Hilde Van Kiel (OWB) werd verlengd. De plenaire sessie stond in het teken van de 
resultaten van de inventarisatie van modules opleidingen voor informatieprofessionals. Er was een 
voorstelling van het graduaat Informatiebeheer: bibliotheek en archief door de Erasmushogeschool en de 
Arteveldehogeschool. We sloten de dag af met een debat over de bevindingen en mogelijke volgende 
stappen. 
 
Een memorandum voor de Vlaamse verkiezingen werd uitgewerkt in het kader van het BoekenOverleg. Uit 
het vorige memorandum werden onder meer het actieplan leesbevordering en de gereglementeerde 
boekenprijs opgenomen in het regeerakkoord. Leesbevordering wordt opnieuw naar voren geschoven als 
de belangrijkste gemeenschappelijke prioriteit. 

https://www.vvbad.be/raad-van-bestuur
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Informatie aan Zee vormde alweer een hoogtepunt van het jaar. Dit tweejaarlijks congres voor 
informatieprofessionals vond voor de zesde keer plaats in het Kursaal in Oostende en dit van 18 tot 20 
september. De sectiebesturen en leden van de Raad van Bestuur werkten nog intensiever dan anders mee 
aan de planning van het evenement en hielden toezicht op een evenwichtig programma. Elke sectie en 
afdeling kreeg een tijdslot en een zaal waarvoor ze de lezingen zelf konden inplannen. Ook een aantal 
partners kregen die mogelijkheid en dit alles werd aangevuld met reacties op de call for papers naar 
sectorbrede lezingen. Nieuw dit jaar was de vooropening op woensdagavond, waarop een beperkt publiek 
uitgenodigd werd. Die vooropening kwam er na gesprekken met verschillende toeleveringsbedrijven. Op de 
beursvloer werd meer interactie gecreëerd met onder andere de app Conversation Starter, een quiz rond 
SDG’s en een fototentoonstelling. 
 
Sinds Informatie aan Zee mag Utopia Aalst zich de Beste Bibliotheek van Vlaanderen en Brussel noemen. 
Ze volgt daarmee de bib van Bilzen op. In totaal dongen zes bibliotheken mee naar de prijs, één bib uit elke 
Vlaamse provincie, en één bib uit het Brussels Hoofdstedelijk Gewest. Een vakjury bezocht tijdens de zomer 
alle genomineerde bibliotheken en in augustus kon het publiek online zijn stem laten horen. Maar liefst 
14.811 mensen brachten hun stem uit. 
 
Uit onderzoek van de beroepsverenigingen KNVI (Koninklijke Nederlandse Vereniging van 
Informatieprofessionals) en VVBAD bleek dat er in Nederland en Vlaanderen behoefte bestaat aan 
opleidingen voor informatieprofessionals binnen het hoger onderwijs. In de loop van 2018 maakten de KNVI 
en de VVBAD werk van het vervolgonderzoek Opleidingen Informatievak: Inventarisatie 
Opleidingsmodules. Het uitgangspunt van dit vervolgonderzoek was de eerste aanbeveling van de 
onderzoekers van het behoefteonderzoek. Zij stelden voor om na te gaan of er een curriculum 
samengesteld kan worden met modules uit de bestaande opleidingen in Vlaanderen, Nederland en 
eventueel daarbuiten. Daarnaast moest onderzocht worden welke modules ontbreken en of deze 
ontwikkeld kunnen worden. Het eindrapport van dit onderzoek verscheen begin 2019. Uit het rapport valt 
op dat er een verschil is in het systeem in Vlaanderen en Nederland. Het zal daardoor alsook om 
administratieve redenen geen evidentie zijn om samen te werken over de grens. De urgentie lijkt in 
Vlaanderen groter, omdat er geen bibliotheekopleiding op universitair niveau is. In Nederland is er een 
grotere verscheidenheid aan opleidingen. Het rapport haalt ook aan dat we de opleiding breder moeten 
zien dan enkel voor bibliotheek en archief. 
 
We dienden een projectaanvraag in op het Transitiereglement voor culturele projecten met bovenlokale 
uitstraling met het project Welgevormd in de Informatiesector: Naar en structurele samenwerking voor 
bovenlokale vorming. Daarmee mochten we in de zomer van start gaan en brengen we in kaart welke 
opleidingsbehoeften er in de sector zijn. Het project loopt tot september 2020, waarbij we willen komen tot 
een blauwdruk voor structurele samenwerking rond een transversaal vormingsaanbod op bovenlokaal 
niveau. 
 
Op 22 oktober organiseerden we een denkdag over de toekomst van de VVBAD; die denkoefening leverde 
input voor het nieuwe beleidsplan dat in 2020 voorgesteld wordt. Het was een inspirerende dag waarbij we 
startten vanuit succeservaringen uit het verleden, en op zoek gingen naar een betere focus voor een 
beroepsvereniging met een sterk imago. 
 
Op het einde van het jaar werden alvast de voorbereidingen getroffen voor de Ledendag in Het Predikheren 
op 13 maart 2020. 
 

1.2 De VVBAD in de pers 
 
Met de campagne Een bibliotheek voor iedereen wonnen we de eerste BSAE-award. De BSAE (Belgian 
Society of Association Executives) is een netwerk en community voor en van alle verenigingsprofessionals, 
verenigingsmanagers, directeurs en hun medewerkers actief in een sectororganisatie, beroepsvereniging, 
federatie of een ledenvereniging. De aanpak van ons project mochten we toelichten in een interview voor 
hun driemaandelijkse Community magazine. In navolging van de campagne lag er in februari in het 
parlement een resolutie klaar om de bib als basisdienst te garanderen. De Standaard berichtte hierover in 
de tekst “Op de barricaden voor de bib: resolutie roept overheid op tot waakzaamheid.” 
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In januari had het slotmoment van het gebruikersonderzoek BIB 2018 effect op berichtgeving in de media. 
“De bib is niet overbodig geworden” en “De bib is hip”, waren de boodschappen die de Gazet van 
Antwerpen, Het Nieuwsblad en De Morgen de wereld in stuurden. Het opvallendste resultaat van het 
gebruikersonderzoek voor de Gazet Van Antwerpen was de stijging van het aantal bibliotheekbezoeken. Het 
Belang van Limburg nam eruit mee dat mensen vaker en langer naar de bib gaan. 
 
Bibliotheekblad bracht in januari een artikel naar aanleiding van het wegvallen van de subsidie voor de 
VVBAD. “VVBAD overleeft op reserves”, kopte het artikel dat vorm kreeg na een interview met voorzitter 
Patrick Vanouplines en coördinator Jessica Jacobs. 
 
In maart verscheen een opiniestuk over auteursrecht in De Standaard. Het stuk was van de hand van 
Willem Vanneste, voorzitter van de sectie AHD. Aanleiding hiervoor was de nieuwe richtlijn over 
auteursrecht, die de creaties van een auteur nog altijd beschermt tot 70 jaar na zijn overlijden. Dat 
bemoeilijkt het werk van archivarissen. 
 

1.3 Ger Schmookprijs 
De VVBAD stelt een jaarlijkse prijs in ter aanmoediging van een collega in de archief-, bibliotheek- of 
documentaire informatiesector. De prijs is genoemd naar Ger Schmook (1898-1985), destijds directeur van 
de Stedelijke Bibliotheken van Antwerpen, voorzitter van de VVBAD en een belangrijke promotor van het 
openbare bibliotheekwezen in Vlaanderen. De prijs wordt afwisselend toegekend aan een werk over een 
thema uit de archiefsector, ingediend in de oneven jaren en een werk over een thema uit de bibliotheek- en 
documentatiesector, ingediend in de even jaren. Er waren dit keer drie inzendingen. 
 
Op donderdag 21 maart 2019, tijdens de Algemene Ledenvergadering van de VVBAD, kreeg Martine Van 
Gorp de Ger Schmookprijs overhandigd voor haar masterscriptie Gedetineerden over hun 
gevangenisbibliotheek en over de betekenis van lezen tijdens de detentieperiode. Ze schreef dit werk naar 
aanleiding van haar opleiding Kunst- en Cultuurwetenschappen aan de Open Universiteit Nederland & 
Vlaanderen, afdeling Antwerpen. Volgens de jury snijdt Martine met haar scriptie een belangrijk 
maatschappelijk thema aan. Hoewel gevangenisbibliotheken opereren in een realiteit die niet algemeen 
gekend is, is de eindconclusie die Martine stelt in haar scriptie bruikbaar voor tal van instanties. Ze maakt 
ook ruimte voor reflectie over wat er is en ziet potentieel voor verbetering. Dankzij dit werk wordt de 
maatschappelijke relevantie van (openbare) bibliotheken, ook voor gedetineerden, en de inzet van 
bibliotheekpersoneel nogmaals onderstreept. 
 
In META 2019/9 publiceerde Martine een artikel over het thema. 
> https://www.vvbad.be/ger-schmookprijs 
 

1.4 VVBAD-KNVI Werkgroep Opleidingen Informatievak 
Op basis van die aanbevelingen werkten de VVBAD en de KNVI een nieuw onderzoeksvoorstel uit dat onder 
meer met financiering van de Vlaamse overheid en de Vlaamse Interuniversitaire Raad (VLIR) in 2018 
opgestart kon worden. Begin 2019 was het rapport van Floriske van Gennip, die zes maanden als stagiair 
aan het project werkte, klaar. Ze analyseerde bestaande en ter ziele gegane opleidingen in binnen- en 
buitenland en sprak met informatieprofessionals en opleidingsverantwoordelijken in Vlaanderen en 
Nederland. De resultaten van het onderzoek verschenen in 2019 in META en werden besproken op de 
Algemene Ledenvergadering op 21 maart 2019 in Aalst.  
 
De stuurgroep vindt het rapport van het project Opleidingen Informatievak: Inventarisatie 
Opleidingsmodules geslaagd, maar vraagt zich af of het ons dichter bij het doel brengt. Het is meer een 
tussentijds rapport dan een eindrapport. Uit het rapport valt op dat er een verschil is in het systeem in 
Vlaanderen en Nederland. Het zal daardoor alsook om administratieve redenen geen evidentie zijn om 
samen te werken over de grens. De urgentie lijkt in Vlaanderen groter, omdat er geen bibliotheekopleiding 
op universitair niveau is. In Nederland is er een grote verscheidenheid aan opleidingen. Het rapport haalt 
goed aan dat we de opleiding breder moeten zien dan voor bibliotheek en archief. Die focus moeten we 
nog duidelijker krijgen om de universiteiten warm te maken voor zo’ opleiding. 

2 Secretariaat 

> https://vvbad.be/het-vvbad-secretariaat  

https://www.vvbad.be/ger-schmookprijs
https://vvbad.be/het-vvbad-secretariaat
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2.1 Publicaties 
Er verschenen zoals elk jaar negen edities van META. Nummer zes, dat verscheen in september, was een 
speciaal nummer ter gelegenheid van Informatie aan Zee en ter vervanging van de vroegere beursgids. We 
zetten reguliere communicatie verder. 

2.2 Personeel 
In januari vond Lise Vandecruys een job in het onderwijs en nam zij ontslag bij de VVBAD. Omdat minister 
Gatz zijn belofte niet nakwam om een oplossing te voorzien voor personeel dat zou moeten vertrekken na 
het wegvallen van de subsidie, zat Bruno Vermeeren in een periode van vooropzeg en nam hij Lise haar 
taken over. Ook Bilen Sonakalan vond een job buiten de sector en verliet de vereniging in juni. 
 
Op 26 juni startte Anke De Naegel aan een beroepsinlevingsstage (BIS) voor een periode van zes maanden. 
Zij nam heel wat administratieve taken op zich en ondersteunde de voorbereidingen voor Informatie aan 
Zee. Eind 2019 werd haar een contract van bepaalde duur aangeboden. 
 
Op 7 oktober werd het contract met Marc Engels verbroken. De financiële situatie van de vereniging na het 
verlies van haar subsidie bleek op lange termijn onhoudbaar, waardoor de Raad van Bestuur besliste om 
meer niet-sectorspecifieke taken zoals vormgeving uit te besteden aan een freelancer. 
 
In het kader van het project Welgevormd in de Informatiesector: Naar en structurele samenwerking voor 
bovenlokale vorming startte Nathalie Vandenberghe op 14 oktober als projectmedewerker. Zij had het 
project echter verkeerd ingeschat en besloot hier vanaf december niet verder aan te werken. 
 
Eind november nam Klaartje Brits ontslag om een nieuwe uitdaging aan te gaan als 
communicatiemedewerker. 
 
Op 11 december ging Magali Bruneel aan de slag voor een beroepsinlevingsstage (BIS) als 
communicatiemedewerker. Haar stage is voor een periode van zes maanden, waarin zij werkt aan de 
eindredactie van META en leert werken met de verschillende communicatiekanalen van de vereniging. 

2.3 Secretariaat 
Op 1 januari 2019 startte de huurovereenkomst met onze nieuwe huurders, de Vlaamse 
Erfgoedbibliotheken vzw (VEB). In het voorjaar vonden schilder- en opfrissingswerken plaats en verhuisden 
zij hun meubilair. In mei namen de collega’s van de VEB hun intrek in het gebouw. We hielden een 
gebouwoverleg en zetten ook verdere stappen in het delen van kosten voor poetsdiensten en telefonie. 
Het vergaderlokaal werd dit jaar vijftien keer verhuurd aan externen, goed voor een extra inkomst van 1300 
euro. We gebruikten een klein deel van dat budget voor het opfleuren van de ruimte met wat planten. 

3 Redactieraad META 

> https://vvbad.be/ledennetwerk/intersectorale-werking/redactie-meta 
> https://vvbad.be/meta  
 
META boog zich in 2019 over de resultaten van het gebruikersonderzoek, zowel in META 1 (de algemene 
resultaten), als in META 8 (regionale samenwerking). De hogeschoolbibliotheken reflecteerden over hun 
eigen toekomst en brachten daar verslag over uit. We berichtten uitgebreid over de plannen voor de 
nieuwe graduaatsopleiding en we brachten nieuwigheden in de sector in beeld, zoals open+ in Bree en 
leescafés in bibliotheken. META 6 werd een themanummer ter gelegenheid van Informatie aan Zee en ter 
vervanging van de vroegere beursgids. META nam afscheid van Peter Van den Broeck, maar kwam in een 
interview met Aat Vos ook meer te weten over de bibliotheek als derde plek, en hoe die vorm te geven. 
META 9 werd een themanummer rond gevangenissen, waarbij zowel de bibliotheken als archieven aan bod 
kwamen. 
 

4 Redactie Wegwijzer voor bibliotheken en documentatiecentra 

> https://vvbad.be/ledennetwerk/intersectorale-werking/redactie-wegwijzer  
> http://www.politeia.be/nl-be/book/wegwijzer-bibliotheken-en-documentatiecentra/13502.htm  
 
Samen met uitgeverij Politeia geeft de VVBAD deze losbladige publicatie uit. De Wegwijzer is een 
praktijkgericht handboek voor al wie op het terrein van informatiebeheer bezig is. Een onafhankelijke 

https://vvbad.be/ledennetwerk/intersectorale-werking/redactie-meta
https://vvbad.be/meta
https://vvbad.be/ledennetwerk/intersectorale-werking/redactie-wegwijzer
http://www.politeia.be/nl-be/book/wegwijzer-bibliotheken-en-documentatiecentra/13502.htm
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redactieraad actief binnen de VVBAD werkte een gestructureerde inhoud uit en zorgt voor de verdere aan- 
en bijsturing van het handboek. In 2019 verschenen aflevering 46 en 47. De redactie concentreerde zich in 
2019 verder op het actualiseren van het boek, een aantal auteurs werd dus gevraagd om hun artikel te 
herwerken, rekening houdend met de laatste ontwikkelingen. 

5 Sectie Archief en Hedendaags Documentbeheer (AHD) 

> https://vvbad.be/ledennetwerk/archieven/sectie-archief-en-hedendaags-documentbeheer  

5.1 Blikvangers en accenten 
In 2019 hebben we met de sectie Archief en Hedendaags Documentbeheer extra ingezet op het uitwerken 
van een vernieuwend en boeiend archiefprogramma voor Informatie aan Zee. Met succes! Met lezingen, 
debatten, een posterbeurs, een expo, hands-on workshops en niet te vergeten de ‘Shop aan Zee’ zijn we 
daar ruimschoots in geslaagd. Alle lof hiervoor aan de werkgroep die dit programma heeft uitgewerkt en in 
het bijzonder aan Lien Ceûppens voor haar inzet en het aan de kar trekken. 
Na enkele schuchtere eerdere contacten hebben we dit jaar voor het eerst actief samengewerkt met onze 
Franstalige collega’s van de Association des Archivistes Francophones de Belgique (AAFB). Aansluitend bij 
hun verkiezingsmemorandum hebben we een gezamenlijk communiqué uitgebracht en deelgenomen aan 
enkele van hun acties in het kader van de verkiezingen. Vooral de Ontmoetingsdag op 12 september in de 
Senaat was bijzonder en geslaagd.  
 
Op 9 juni, de Internationale Archiefdag, promoten we jaarlijks ons beroep en onze sector. Dit jaar hebben 
we een tekenactie Meet the archivist georganiseerd. Vooraf is aan lagere schoolkinderen gevraagd de 
archivaris of informatiebeheerder te tekenen. Op de Internationale Archiefdag zijn deze tekeningen in 
combinatie met een foto van de echte persoon achter het beroep op sociale media gezet. De resultaten 
waren bij wijlen hilarisch. 

5.2 Activiteiten 
Op 21 maart vond het open sectiebestuur over ‘Linked Open ArchiefData’ tijdens de Algemene 
Ledenvergadering in Utopia Aalst plaats.  
Op 25 april vond een Bedrijfsbezoek aan Helicon Conservation Support in Dendermonde plaats.  
Op 9 mei organiseerde de sectie een verkiezingscommuniqué en –debat Voor een succesvolle digitale 
transformatie in samenwerking met AAFB.  
Op 9 juni werd de tekeningenactie Meet the archivist in het kader van de Internationale Archiefdag 
georganiseerd.  
Op 12 september vond de ontmoetingsdag voor archiefprofessionals aan beide zijden van de taalgrens in de 
senaat te Brussel plaats.  
Op 15 november namen de sectieleden deel aan de grote FAAD-quiz te Liberas Gent. Deze werd 
georganiseerd door het FAAD (Forum voor Afgestudeerden Archivistiek en hedendaags Documentbeheer) 
in samenwerking met het CAVA (Centrum voor Academische en Vrijzinnige Archieven), de VVBAD en 
Liberas. 
Op 28 november organiseerde de sectie een brainstorm met het oog op reorganisatie en revitalisering van 
de sectie AHD. Deze vond plaats in Liberas, Gent 

5.3 Toekomst 
De geplande reorganisatie van de sectie zet zich verder in 2020. Daar staat een opvolgende sessie op het 
programma om de brede bevindingen uit de brainstormsessie om te zetten naar concrete actie op de korte 
en lange termijn. Voor 2020 zou dit alvast moeten resulteren in studiedagen, opleidingen, artikels en 
dergelijke. Natuurlijk plannen we opnieuw een publieksgerichte actie in het kader van de Internationale 
Archiefdag. 

5.4 Werkgroepen en commissies 

5.4.1 Werkgroep Automatisering (WAU) 
> https://vvbad.be/werkgroep-automatisering  
 
Blikvangers en accenten 
2019 stond grotendeels in het teken van Informatie aan Zee. Er is binnen de WAU nog even naar een eigen 
studiedag in het voorjaar toegewerkt, maar uiteindelijk werd dit achterwege gelaten om meer tijd te 
investeren in het vinden van degelijke sprekers voor de sessie op Informatie aan Zee. 

https://vvbad.be/ledennetwerk/archieven/sectie-archief-en-hedendaags-documentbeheer
https://vvbad.be/werkgroep-automatisering
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We verwelkomden twee nieuwe leden: Dorien Styven (Kazerne Dossin) en Bart Swusten (Gemeente Mol) en 
namen tegelijkertijd afscheid van Lien Ceûppens (Archief Gent) en Caroline Vleugels (Stadsarchief Leuven). 
 
Activiteiten 
Op Informatie aan Zee waren de WAU en haar leden aanwezig in verschillende sessies. De sessie De 
archiefklant is koning? op donderdag werd opgezet door de WAU. Hiervoor werden drie sprekers 
uitgenodigd: Frederik Truyen (KU Leuven), Wim Lowet (Vlaams Architectuurinstituut) en Tom Haeck 
(Archief Gent). 
Op vrijdag organiseerden enkele leden van de WAU de sessie Makerspace archieven waarin de deelnemers 
konden kennismaken met enkele handige tools voor het verwerken en beheren van digitale documenten en 
archieven. 
 
Toekomst 
Voor de toekomst beraden we ons samen met de andere werkgroepen van de AHD of de huidige structuur 
met werkgroepen een werkbare structuur is naar de toekomst toe. 
 

5.4.2 Werkgroep Lokaal Overheidsarchief (WLOA) 
> https://vvbad.be/werkgroep-lokaal-overheidsarchief  
 
Blikvangers en accenten 
De Werkgroep Lokaal Overheidsarchief focuste zich op kennisdeling in verband met de digitale 
omgevingsvergunningen, de Databank van Akten van de Burgerlijke Stand (DABS) en Digitaal Archief 
Vlaanderen. 

 
Activiteiten 
De werkgroepleden kregen elke vergadering ruim de tijd om specifieke en/of actuele, welomlijnde 
problemen en vragen op tafel te leggen. Zo kwamen onder meer aan bod: de opname van 
kabinetsarchieven, het budget voor digitalisering, ‘populaire bronnen’ en het bewaren van fotografische 
collecties. 

 
Toekomst 
De werkgroep wil in de nabije toekomst een studienamiddag voor leeszaalmedewerkers organiseren. 
Daarbij aansluitend zal ingezet worden op kennisdeling i.v.m. het ter inzage geven van documenten in de 
leeszaal. 
 

5.4.3 WLOA – Subwerkgroep Selectielijst Gemeenten 
> https://vvbad.be/subwerkgroep-selectielijst-gemeenten  
 
Blikvangers 
Op 1 juni 2019 keurde de Algemeen Rijksarchivaris een nieuwe versie van de selectielijst gemeenten goed. 
Deze versie behandelt voor het eerst de domeinen Stedenbouw en Volksgezondheid. Daarnaast kregen ook 
190 eerder gepubliceerde criteria een herziening.  
 
Toekomst 
Begin 2020 wordt een nieuwe versie uitgebracht met de delen ‘oorlog’, ‘rampen’, ‘culturele basiszorg’, 
‘vrijwilligerswerking’ en herzieningen van ‘brandweer’ en ‘Hulpcentrum 100’. Deze onderdelen werden ook 
in 2019 afgerond. Dat zal de laatste publicatie zijn van de subwerkgroep. In uitvoering van het 
Bestuursdecreet richt de Vlaamse overheid de selectiecommissie gemeenten op, die deze taak in de 
toekomst zal overnemen. De subwerkgroep heeft zichzelf na vijftien jaar opgeheven. 

5.4.4 Werkgroep Privaatrechtelijk Archief (WPA) 
> https://vvbad.be/werkgroep-privaatrechtelijk-archief  
 
Blikvangers en accenten 
De werking van de WPA werd in 2019 hoofdzakelijk door de subwerkgroep Vormingen ingevuld.  
Het accent lag op de vormingenreeks door de subwerkgroep Vormingen.  
 

 

https://vvbad.be/werkgroep-lokaal-overheidsarchief
https://vvbad.be/subwerkgroep-selectielijst-gemeenten
https://vvbad.be/werkgroep-privaatrechtelijk-archief
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Activiteiten 
In 2019 werd een vormingenreeks e-mails archiveren georganiseerd. Er werden zes sessies georganiseerd, 
een per provincie en een in Brussel, die telkens door een à twee leden van de subwerkgroep werden 
gegeven. In totaal waren er 68 inschrijvingen voor de zes sessies.  
De voorbereidende lesdocumenten werden gedeeld met alle deelnemers van de sessies via een Google 
Drive. 
Daarnaast was er vanuit WPA bijzondere aandacht voor de uitdagingen inzake ‘waardering’ van archieven. 
Er werd een aanzet gegeven voor een brainstorm hierover: wat zijn de ervaringen van de WPA-leden rond 
archieven waarderen? Wat kunnen we doen om resultaten van een waardering in een ISAD(g)-structuur te 
krijgen? In die context werden de resultaten van de waarderingsprojecten die gerealiseerd werden door het 
VAi (Vlaams Architectuurinstituut) en de Archiefbank besproken. 
De selectielijst (opgemaakt in samenwerking) werd verder bekendgemaakt en blijft consulteerbaar via Open 
Atrium. 

 
Toekomst 
De WPA wil een platform zijn voor archivarissen en documentbeheerders met een specifieke interesse voor 
het privaatrechtelijk archivalisch patrimonium en staat open voor iedereen die zich hier wil voor inzetten. 
Het opzet van de WPA blijft: 
 

- het organiseren van een geregeld overleg met het oog op (online) uitwisseling van kennis en 
informatie. 

- Het nemen van initiatieven die kunnen bijdragen tot een grotere deskundigheid en 
professionaliteit inzake archiefbeheer. 

- Het opzetten van specifieke werkingen – zowel projectmatig als ad hoc – binnen het brede veld 
van de particuliere archieven. 

- Het sensibiliseren rond de waarde van particulier archief en de noodzaak tot archiefzorg.  
 

5.4.5 WPA – Subwerkgroep Vormingen  
Zie 5.4.5. Werkgroep privaatrechtelijk archief (WPA) 

5.4.6 Werkgroep Wetgeving en Beleid (WWB) 
> https://www.vvbad.be/werkgroep-wetgeving-beleid 
Deze werkgroep is momenteel niet actief. 

6 Sectie Openbare Bibliotheken (OB) 

> https://vvbad.be/ledennetwerk/openbare-bibliotheken/sectie-openbare-bibliotheken  

6.1 Blikvangers 
Toekomst van de vereniging 
 
Door het wegvallen van de Vlaamse subsidie die de VVBAD kreeg in het kader van het decreet lokaal 
cultuurbeleid, komt de werking van de vereniging sterk onder druk te staan. Dit heeft vooral op 
personeelsvlak consequenties en voor heel wat opdrachten wordt er voortaan meer richting sectie- en 
bestuursleden gekeken.  
 
We merken dat VVBAD steeds vaker vragen om hulp krijgt van kleinere bibliotheken: het belang van de 
vereniging is duidelijk en zal enkel nog toenemen ter ondersteuning van de collega’s in het veld.  
Maar ook belangenbehartiging is erg belangrijk voor de sector en de nadruk van de werking van de 
vereniging moet wel op de inhoud blijven liggen. Bibliotheken worden niet in het regeerakkoord vermeld en 
binnen het departement is er steeds minder tijd en aandacht voor de openbare bibliotheeksector. 
Alle adviesraden in Vlaanderen, ook SARC (Strategische AdviesRaad voor Cultuur, Jeugd, Sport en Media), 
worden bekeken en heringericht. De toekomst moet uitwijzen hoe de verhoudingen verder zullen liggen. De 
VVBAD bekijkt daarnaast de kansen voor het organiseren van diverse opleidingen, ook door onderzoek te 
doen naar de noden op het vlak van opleidingen. 
 
#Bibvooriedereen: resolutie Vlaams Parlement  
De presentatie van de actie Een bib voor iedereen en de resultaten van het gebruikersonderzoek op de 
Cultuurcommissie van 13/12/2018 was interessant en overtuigend. We dienden een resolutie in met vraag 
om 

https://www.vvbad.be/werkgroep-wetgeving-beleid
https://vvbad.be/ledennetwerk/openbare-bibliotheken/sectie-openbare-bibliotheken
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1° de openbare bibliotheek te beschouwen als een basisdienst vanuit het lokaal bestuur waar elke 
burger recht op heeft;  
2° via de recent gelanceerde lokale vrijetijdsmonitor te meten hoe de werking van de openbare 
bibliotheken evolueert, inclusief de ingezette financiële middelen, en de resultaten van die monitoring 
op regelmatige basis te evalueren en er beleidsconclusies uit te trekken;  
3° voldoende aandacht te blijven hebben voor innovatieve ondersteuningsinstrumenten, zoals het 
eengemaakt bibliotheeksysteem en de centrale catalogus op het Vlaamse niveau;  
4° met toepassing van artikel 12 en 17 van het Bovenlokaal Cultuurdecreet van 15 juni 2018 de 
mogelijkheid te blijven bieden aan bibliotheken om extra projectmiddelen te verwerven.  

 
Het voorstel voor de resolutie werd unaniem goedgekeurd, maar het belang ervan is vooral symbolisch: het 
parlement roept de regering op om rekening te houden met de vragen/voorstellen van de resolutie. Zodra 
er een nieuwe minister en commissie is, moet dit terug op het agenda geraken. 
 
Beste Bib van Vlaanderen  
In de loop van 2019 was er opnieuw een ‘wedstrijd’ om de beste bibliotheek van Vlaanderen en Brussel te 
verkiezen. Uit de 24 nominaties koos een vakjury zes definitieve kandidaten: Bibliotheek Genk (Provincie 
Limburg), Bibliotheek Bist (Antwerpen), Bibliotheek De Factorij Zaventem (Vlaams-Brabant), Utopia Aalst 
(Oost-Vlaanderen), Bib in het Park Wevelgem (West-Vlaanderen) en Bib de Lettertuin (Sint-Pieters-Woluwe, 
Brussels Hoofdstedelijk Gewest). 
De nieuwe bibliotheek van Aalst werd uiteindelijk de uitverkoren bib.  
 
De wedstrijd wordt positief ervaren: hij brengt dynamiek in de bib/gemeente, het publiek is erg betrokken, 
het heeft een heel fijn effect op de winnaar, het is stimulerend voor de medewerkers, de bewoners zijn 
extra fier op hun bib en het zet de hele sector nog eens in het licht.  
Naar een volgende editie toe wordt het opzet geëvalueerd, mogelijk dringt zich een vernieuwing van het 
concept op om ervoor te zorgen dat het een boeiend idee blijft. 
 
Samenwerkingen en partners 
Niet alleen de leden van de VVBAD maar ook heel wat mogelijke partners zochten doorheen het jaar 
samenwerking en versterking bij de sectie.  
Zo kregen we toelichting rond Deelotheken binnen de werking van de organisatie Netwerk Bewust 
Verbruiken door Caroline Van Peteghem en kwam Noemi De Clercq van het Vlaams Fonds der Letteren (nu 
Literatuur Vlaanderen) het inclusiecharter naar het voorbeeld van Inclusive Minds toelichten.  
Inne Van Engeland, stafmedewerker communicatie & campagnes van Linc, stelde de Aprilviscampagne rond 
fake news voor, waaraan heel wat bibliotheken deelnamen. Daarnaast kreeg de sectie een toelichting door 
Carlo Van Baelen bij de werking van Folio (literaire, culturele en erfgoedtijdschriften) om te kijken of er 
samenwerking met de sectie of met de openbare bibliotheken mogelijk is. 
Tot slot lichtte Roeland Hermans, verantwoordelijk bij Kadoc voor tentoonstellingen en educatie, het 
programma van Kadoc, Averbode en Iedereen leest/Stichting lezen toe rond het 100-jarig bestaan van 
Zonneland. 
 
Nieuws vanuit Cultuurconnect 
De migratierondes van de Vlaamse Bibliotheken naar het EBS (Eengemaakt Bibliotheeksysteem) zijn 
opgestart. De grote focus ligt op de provincies die moeten overschakelen, maar ook in de verschillende 
werkgroepen wordt hard gewerkt. 
 
In Limburg, Oost-Vlaanderen en West-Vlaanderen schakelden al heel wat bibliotheken over, en beginnen nu 
de eerste gebruikersvragen te leven. Terwijl Cultuurconnect die moet oplossen, moeten zij ook de overige 
provincies voorbereiden. Het is een zware periode en de uitdagingen zijn groot, maar Cultuurconnect pakt 
e.e.a. zeer professioneel aan en in de toekomst zien we zeker meer kansen binnen het nieuwe systeem. 
 
Daarnaast zien we evoluties rond online inschrijven en betalen, het e-boekenplatform dat vorm krijgt, een 
nieuwe vorm voor IBL (interbibliothecair leenverkeer), enz. De sectie volgt via verschillende van haar leden 
de evoluties in al deze vernieuwingen van nabij op. 
 

6.2 Activiteiten 
Algemene ledenvergadering  
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Op 21 maart 2019 vond de algemene ledenvergadering plaats in de nieuwe bibliotheek van Aalst. Natalie 
Decrock gaf er toelichting bij het actieplan van het departement Cultuur, Jeugd en Media en het nieuwe 
Steunpunt voor Bovenlokale Cultuur (nu OP/TIL), en diverse opleidingen kwamen hun aanbod voor 
opleiding tot informatieprofessional voorstellen. 
De opkomst van de leden was te beperkt, de verschillende secties zullen zich bezinnen over de aanpak en 
het aanbod van de vergadering. 
 
Informatie aan Zee 
Op 19 en 20 september ging het tweejaarlijkse congres Informatie aan Zee door. De sectie OB nam de 
organisatie en coördinatie van verschillende lezingen voor haar rekening: de bijdrage vanuit Wallonië rond 
hun raamcontract aankoop collectie, de bijdrage van het steunpunt Cultuurconnect, de bijdrage van de 
Krook en Muntpunt over reserveringssystemen voor de honderden studenten die gebruik maken van de 
openbare bibliotheken, de aankondiging van de beste Bib van Vlaanderen, diverse bijdragen bij de sessie 5 
minuten gekte, enz. 
 
Het aantal bezoekers lag dit jaar lager, het aantal betalende bezoekers was status quo. Het inhoudelijke 
aanbod was goed en degelijk, de Raad van Bestuur is opgetogen dat het, ondanks de vele obstakels, toch 
een goede editie was.  
 

6.3 Toekomst 
Hoe verder? 
In 2021 bestaat de VVBAD 100 jaar, een goede aanleiding om iets nieuws te brengen. Bovendien bestaat 
ook de Wet Destrée (bibliotheekwet) dan 100 jaar. De voorbereidingen voor Informatie aan Zee zullen 
eerder opgestart worden om er een uitzonderlijke editie van te maken. 
 

6.4 Werkgroepen en commissies 

6.4.1 Vakgroep Jeugdbibliothecarissen (VJB) 
> https://vvbad.be/vakgroep-jeugdbibliothecarissen 
 
Blikvangers en accenten 
De vakgroep Jeugdbibliothecarissen wil voornamelijk de nadruk leggen op het bevorderen van leesplezier 
en bibliotheekpromotie. De vakgroep wil de jeugdbibliotheekmedewerkers een contactpunt en 
ontmoetingsplaats aanbieden en de deskundigheid van de medewerkers bevorderen. Daarnaast wil ze ook 
de nieuwe sociale media integreren in de jeugdafdeling en nieuwe vormen van communicatie in haar jeugd- 
en jongerenwerking optimaliseren. 
 
Activiteiten 
De vakgroep heeft de nominaties voor de Astrid Lindgren Memorial Award (ALMA) doorgegeven: Klaas 
Verplancke, Joke Van Leeuwen, Carll Cneut en het project 'Silent Books' voor vluchtelingen in Lampedusa. 
 
De vakgroep organiseerde een inspiratiedag ‘Kunstige Taal’ met een bezoek aan Villa Verbeelding & Clavis 
op 25 juni 2019 in samenwerking met spreekster Daniëlle Daniëls. 
 
Toekomst 
De vakgroep wil nadenken over de visie en de toekomst van de vakgroep, en plant daarvoor in 2020 een 
afspraak tussen de voorzitter en Anke De Naegel (vertegenwoordiger voor de sectie vanuit de VVBAD). 
 
De vakgroep wil opnieuw de nominaties voor de ALMA doorgeven.  
 

6.4.2 Vakgroep Muziek- en Filmbibliothecarissen (VMB) 
> https://vvbad.be/vakgroep-muziek-en-filmbibliothecarissen  
 
Activiteiten 
2019 was een rustig jaar waarin de vakgroep vooral op het vlak van film in de bib een aantal projecten 
onder de loep nam. In oktober verscheen een artikel over De FilmClub in Meta. 
 

https://vvbad.be/vakgroep-jeugdbibliothecarissen
https://vvbad.be/vakgroep-muziek-en-filmbibliothecarissen
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Toekomst 
De vakgroep wil verder actief blijven in de ondersteuning van muziek- en filmprojecten voor grote en kleine 
bibliotheken, faciliteren in digitale diensten, brainstormen over onderwerpen en advies geven en delen 
over muziek en film in de bibliotheek.  

 

6.4.3 Werkgroep Collectiebeleid (WCB) 
> https://www.vvbad.be/werkgroep-collectiebeleid  
 
Blikvangers en accenten 
In 2017 richtte de sectie OB de werkgroep Collectiebeleid op om tegemoet te komen aan de grote stroom 
aan vragen over collectiebeleid en collectieplanning. Deze werkgroep bundelt alle versnipperde informatie 
die er bestaat omtrent dit complexe onderwerp. Het uitbouwen van kennis en expertise over 
collectieplanning in de openbare bibliotheek staat hierbij centraal. Aan de hand van praktijkvoorbeelden en 
door het evalueren van bestaande collectieplannen krijgen de leden van de werkgroep de kans om dit thema 
uit te diepen. Het doel is om de verkregen informatie te delen en te fungeren als aanspreekpunt en 
inspiratiebron voor de sector. Als laatste strategische doelstelling bouwt de werkgroep een expertisenetwerk 
uit van collega’s die in diverse openbare bibliotheken werken rond collectie.  
 
De werkgroep volgt een aantal collectie-gerelateerde zaken op: 

- de wetgeving inzake overheidsopdrachten;  

- de opmaak van bestekken; 

- de raamcontracten; 

- de impact van de gereglementeerde boekenprijs; 

- de vreemdtalige collecties in de Brusselse en Vlaamse bibliotheken 

- het regionaal collectiebeleid in Vlaanderen en in de Nederlandse bibliotheek Theek 5 (n.a.v. bezoek); 

- het Vlaamse e-boekenproject; 

- het werken met collectie- en uitleenstatistieken. 

 
Activiteiten 
In de vergaderingen kwamen diverse onderwerpen aan bod:  

 Samenwerking met de Cel Bovenlokaal Bibliotheekbeleid van het Departement Cultuur, Jeugd 

en Media (Joris Eeraerts) 

 Anderstalige collecties in Brusselse bibliotheken (Els Patoor) 

 Meten is weten: collectiebeleid in Bibliotheek de Krook (Ingrid Verdonck) 

 Raamcontracten voor de aankoop van boeken door openbare bibliotheken (verzameling van 

best practices en voorbereiding van de infosessie op Informatie aan Zee) 

 Organisatie van de infosessie op Informatie aan Zee over ‘Een raamovereenkomst voor de 

aankoop van boeken door openbare bibliotheken in Franstalig België’ door Jean-François Fuëg. 

 Evaluatie infosessie Informatie aan Zee en het rondetafeldebat rond de vraag of dit kan in 

Vlaanderen. 

 Voorbereiding van een collectieplan voor het e-boekenproject. 

Toekomst 
De werkgroep zoomt verder in op diverse aspecten van de collectie en collectieonderdelen door middel van 
debat en infosessies: bv. de impact van de gereglementeerde boekenprijs, het e-boekenproject, enz. 
Er wordt een vergaderfrequentie afgesproken van driemaal per jaar: februari, mei en oktober. 
Indien opportuun voor de focus van de werkgroep wordt een studiebezoek aan een nieuwe bibliotheek 
georganiseerd. 

7 Sectie Hogeschoolbibliotheken (HSB) 

> https://vvbad.be/ledennetwerk/hogeschoolbibliotheken/sectie-hogeschoolbibliotheken  

7.1 Blikvangers of accenten 
De ontwikkelingen op hoger onderwijsvlak werden verder opgevolgd met o.a. de integratie van de HBO5-
opleidingen (met uitzondering van HBO5-verpleegkunde) in de hogescholen in september 2019. De naam van 

https://www.vvbad.be/werkgroep-collectiebeleid
https://vvbad.be/ledennetwerk/hogeschoolbibliotheken/sectie-hogeschoolbibliotheken
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deze opleidingen is ook veranderd naar ‘graduaatsopleidingen’. De bibliotheekwerking en -ondersteuning 
van deze graduaatsstudenten vraagt in de toekomst zeker blijvende aandacht. 
Verder werden de lopende projecten in het OWB en andere platformen opgevolgd (met blijvende aandacht 
voor OK!PI2). 
Ter voorbereiding van het tweejaarlijks congres Informatie aan Zee werd gebrainstormd over thema’s en 
sprekers en dit in functie van een aantrekkelijk programma. 
In de bestuursvergaderingen werd verder ingezet op expertisedeling in de vorm van thematische 
vergaderingen. De (dagelijkse) werking en toekomst van de hogeschoolbibliotheek werd verder druk 
bediscussieerd. 
De onzekere situatie waarin de vereniging verkeert sedert de aankondiging van het schrappen van de 
overheidssubsidie, bleef een aandachtspunt. 
 
In de vergadering van 5 februari werden de mandaten van Dirk Desaever, Thijs Gielis, Liesbet Galmart, Erika 
Meel en Stijn Meersseman verlengd. Stijn Meersseman (Arteveldehogeschool) verliet echter de 
hogeschoolsector en diende zijn ontslag in als bestuurslid/secretaris vanaf juni 2019. Nele Leekens 
(Arteveldehogeschool) trad tot het bestuur toe als gecoöpteerd lid (tot 31 december 2019). Erika Meel 
(Odisee) ging per oktober 2019 met pensioen en verliet zo ook de sectie vanaf juni 2019. Een nieuwe 
kandidaat/kandidate bestuurslid vanuit Odisee is nog niet bekend. Beide bestuursleden kregen een passend 
afscheidsmoment met de nodige erkenning voor hun jarenlange inzet. 
 

7.2 Activiteiten 
In 2019 zijn geen studiedagen van onze sectie doorgegaan. Er was wel veel interesse voor deelname vanuit 
de hogescholen aan de studiedag Open Science WDI en dit op 13 juni 2019. 
 
Een afvaardiging van de secties HSB en WDI had op 25 april 2019 een overleg met de Nederlandse collega’s 
van de KNVI, afdeling Onderwijs en Onderzoek (bibliotheken) (O&O) in de LocHal in Tilburg. Zo leerden we 
elkaars werking beter kennen. 
 
De voorbereiding van de studiereis 2020 startte in december 2019 en gebeurt door een beperkte werkgroep 
samengesteld vanuit de diverse secties. 
 
Onze focus dit jaar lag zeker op het tweejaarlijks congres Informatie aan Zee dat doorging op 19 en 20 
september 2019 met volgende specifieke thema’s: 

- Institutionele repositories 
- Research databases 
- Bib 4.0: herinrichting van een ‘oude plek’ 
- Einde tijdperk boekenkasten in een hogeschoolbibliotheek? 
- Zoeksystemen en -machines 

 
In vrijwel elk nummer van META kwam de sectie direct of indirect aan bod (= bijdragen over het domein of 
van een lid van de sectie). Er verschenen twee uitgebreidere artikels in META rond een gemaakte reflectie 
over hogeschoolbibliotheken en rond het belang en de revival van klasbibliotheken in basis- en secundaire 
scholen. Verslaggever en auteur hiervan is Stieve Van der Bruggen die ons in META eveneens vier keer 
meeloodste over de grens. 

- 2 uitgebreide (sectie-)artikels 
- 2 bijdragen in Inzet 
- 2 bijdragen in Zo Gezien/Zo gehoord 
- 3 bijdragen in Kroniek 
- 2 bijdragen in Essay 
- 4 bijdragen in Over De Grens 
- 1 bijdrage in Inspiratie 
- 1 bijdrage in Het Plan 
- 2 bijdragen in Signalement 
- 2 bijdragen in Etalage 

 

7.3 Toekomst  
Het thema voor de studiedag sectie HSB 2020 is eind 2019 nog te bepalen. Eventueel kan ook een 
intersectorale studiedag georganiseerd worden. 
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In de loop van 2020 zullen we ervaren hoe de integratie van de graduaatsopleidingen in de hogescholen 
verloopt. Dit thema zal ongetwijfeld in de eerste bestuursvergadering(en) ruim aan bod komen. 
Daarnaast werden ook de banden met de KNVI O&O aangehaald. Nu de contacten gelegd zijn, zou dit moeten 
resulteren in een gezamenlijk bezoek (VVBAD-KNVI) aan de Breda University of Applied Sciences in de eerste 
helft van 2020. 
De werking, evoluties en integraties in/van verschillende hogeschoolbibliotheken blijven we op de voet 
volgen en dit geeft steeds voer tot interessante discussies. 
In 2020 volgt opnieuw een internationale studiereis voor de diverse secties. 
 

7.4 Themagroepen 
> https://www.vvbad.be/ledennetwerk/hogeschoolbibliotheken/themawerkgroepen  

7.4.1 Themagroep Handelswetenschappen & Bedrijfskunde 
Er werd kennis en informatie uitgewisseld over de personeelsformatie, het collectiebeheer (fysiek en 
digitaal), de klantenservice, de eerste kennismaking met de bibliotheek, informatievaardigheden en andere 
vakspecifieke thema’s. Enkele concrete onderwerpen die aan bod kwamen: verhuis en integratie van 
collecties (huidige en toekomstige), de bibliotheek als studieruimte, enkele nieuwe databanken voor het 
studiegebied, onze bibliotheek actief op sociale media, budgetdaling bibcollectie in bepaalde hogescholen 
en de gevolgen, projecten in de bibliotheek zoals onderzoekshoekjes, de ontwikkeling van een app 
waarmee de student o.a. de status van zijn bibontleningen kan nagaan, de warmste week-actie, enz. 
Collega’s van VIVES en KdG lichtten de werkwijze en ervaringen met het digitale introductiespel Bibster en 
met de workshop Slim Zoeken toe. Er werd een bezoek gebracht aan het informatie- en studiecentrum van 
PXL, campus Elfde Linie-straat te Hasselt. 
 

7.4.2 Themagroep Industriële Wetenschappen en Technologie (IWT) 
De gloednieuwe The Library en het Fablab werden bezocht. De volgende agendapunten kwamen aan bod: 
nieuws uit de bibliotheken met opvallend veel nieuwe of gerenoveerde bibliotheken IWT, 
informatievaardigheden voor IWT-opleidingen, Fablabs en andere labs op de campussen van IWT. 
 

7.4.3 Themagroep Onderwijs 
Er werden ideeën uitgewisseld over een eventuele uitbreiding van de themagroep met bibliothecarissen 
secundair onderwijs, over de dienstverlening voor externen in de bibliotheek en over de stand van zaken 
met betrekking tot Bibster bij introducties. In drie deelgroepjes werd gebrainstormd over het opstellen van 
criteria voor een generiek collectieprofiel lerarenopleiding. 
 

7.4.4 Themagroep Sociaal-agogisch Werk 
Er vonden geen vergaderingen plaats in 2019. Een inhaalbeweging zal in 2020 moeten plaatsvinden. 
 

7.4.5 Themagroep Gezondheidszorg 
De volgende agendapunten kwamen aan bod: personeelsformatie, de komende introductieweken, de 
bibliotheek als populaire studeerplaats, het gebruik van de bib door HBO5-studenten, IBL en IFLA-vouchers, 
hoe boeken met codes (toegang naar elektronisch materiaal) verwerken, de organisatie van activiteiten en 
sessies niet alleen voor de student maar tevens voor de docent met het belang van teach the teacher, 
ondersteuning voor de afstandsstudenten, en technologische evolutie en mogelijkheden zoals apps en virtual 
reality-apparatuur. 
 

8 Sectie Wetenschappelijke en Documentaire Informatie (WDI) 

> https://vvbad.be/ledennetwerk/wetenschappelijke-speciale-bibliotheken/sectie-wetenschappelijke-en-
documentaire 

8.1 Blikvangers en accenten   
De grote troef van de sectie wetenschappelijke bibliotheken blijft de grote verscheidenheid aan het soort 
bibliotheken en documentatiecentra die deel uitmaken van de sectie. Zo zijn er onder anderen 
vertegenwoordigers van de Koninklijke Bibliotheek van België, de Vlaamse universiteiten, 
documentatiecentra, bedrijfsbibliotheken en overheidsbibliotheken. Die verscheidenheid zorgt er dan ook 

https://www.vvbad.be/ledennetwerk/hogeschoolbibliotheken/themawerkgroepen
https://vvbad.be/ledennetwerk/wetenschappelijke-speciale-bibliotheken/sectie-wetenschappelijke-en-documentaire
https://vvbad.be/ledennetwerk/wetenschappelijke-speciale-bibliotheken/sectie-wetenschappelijke-en-documentaire
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voor dat we heel wat interessante visies kunnen samenbrengen tot een groter geheel. Dat ziet men vooral 
terug in de studiedagen, waarbij de sectie vanuit een multidisciplinaire aanpak te werk gaat.  

 

8.2 Activiteiten 

Eind april bezochten een aantal leden van de sectie WDI samen met de sectie Hogeschoolbibliotheken, de 

nieuwe openbare bibliotheek van Tilburg: LocHal. We ontmoetten hierbij ook de collega’s van onze 

Nederlandse zustervereniging KNVI, afdeling Onderwijs en Onderzoek (bibliotheken). Stijn Meersseman van 

de sectie Hogeschoolbibliotheken gaf op zijn beurt een uiteenzetting over de VVBAD. 

In juni organiseerde de sectie de studiedag De rol van bibliotheken in Open Science: hoe kunnen we zorgen 

voor een grootschalige implementatie van Open Science en welke rol kunnen bibliotheken hierin vervullen? 

Er duiken steeds nieuwe initiatieven op om het wetenschappelijk proces zo open en transparant mogelijk te 

maken. Deze studiedag belichtte in drie sessies een aantal ontwikkelingen van Open Science. Na twee 

lezingen over Open Access to publications volgde een Open Science-training waarin hands-on tools 

aangereikt werden.  
In september verzorgde de sectie op Informatie aan Zee vier sessies: 

 

Thema open access 

Panelgesprek over de rol van bibliotheken bij Open Access. Er werd specifieke aandacht besteed aan de 

implementatie van Plan S en hoe deze implementatie het best begeleid kan worden vanuit 

wetenschappelijke bibliotheken. Aansluitend werd ook gedebatteerd over de zin of onzin van het opzetten 

van nieuwe publicatie-infrastructuren, als alternatief voor de traditionele uitgevers en de rol die 

universiteitsbibliotheken hierbij kunnen spelen. Ten slotte werd ook aandacht besteed aan de uitdagingen 

verbonden met het ondersteunen van verschillende manieren om Open Access te gebruiken (aangezien 

naast Plan S andere voorschriften zullen blijven bestaan). 

 

Thema Collection curation 

Een boek bestellen. Betalen. Catalogeren. Voorzien van een label. In een kast plaatsen. En dan wachten tot 

het wordt uitgeleend. Zo werkt een (academische) bibliotheek al lang niet meer. Er is meer nodig om 

meerwaarde te creëren. Er is veel meer nodig om bestaansrecht te behouden. Waar leveren we die 

toegevoegde waarde nog? Is collection curation een idee? En wat zou dat dan wel mogen zijn en hoe brengen 

we dat in de praktijk? Moeten we de duimen leggen voor Sci-Hub en Library Genesis? Tijdens een Knowledge 

Café gingen we de uitdaging aan en wisselden we van gedachten over vragen als: hoe overleeft de openkast- 

bibliotheek de 21ste eeuw? Wat is ons unique selling point? 

 
Thema webarchivering 

Binnen de KBR loopt momenteel een samenwerkingsproject met het rijksarchief dat tot doel heeft om een 

webarchiveringsstrategie op federaal niveau uit te werken. De gemeenschappelijke strategie omvat een 

gedeeld metadatamodel, een gedeelde infrastructuur en knowhow. Beide instellingen dienen echter binnen 

hun eigen wettelijk kader te opereren en werken hun eigen selectiepolitiek uit. 

 
Waarom we van een bibliotheek (g)een kenniscentrum moeten maken 
Dit was een deels interactieve sessie waarbij we startten met een tijdslijn van een casestudy uit de KBC 
waar de bibliotheek getransformeerd werd van een klassieke bibliotheek naar een kenniscentrum. Om mee 
te werken aan de toekomst van de KBC heeft ook de bibliotheek zichzelf in vraag gesteld: hoe kunnen wij 
een meerwaarde bieden voor onze huidige en toekomstige collega’s? Om in te zetten op de toekomst, 
moeten we soms durven afscheid nemen van het verleden. En dan spreken we niet alleen over de ruimte, 
maar ook over de collectie en de rol van het team. Onze papieren collectie werd en wordt echter 
stelselmatig afgebouwd en vervangen door zoveel mogelijk e-bronnen. Dit betekent dat onze 
bibliothecarissen de core van het catalograferen nog steeds goed moeten toepassen, maar tegelijkertijd ook 
meer digitaal aan de slag moeten gaan. Zij moeten kunnen zoeken in cyberspace en onze medewerkers snel 
wegwijs maken in de elektronische bronnen. De lezersverwachting is sterk geëvolueerd en dus moeten ook 
wij mee in de digitale wereld. Het takenpakket is diverser dan vroeger en er moet zeer snel geschakeld 
kunnen worden, zelfs al betreft het zaken waarin we nog geen expertise opgebouwd hebben. Vervolgens 
richtten we ons op een aantal clichés. Daarbij kwamen de grote vragen naar boven: is er een toekomst voor 
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bibliotheken? Hoe moet de bibliotheek digitale media omarmen? Moet de bibliotheek ook een leercentrum 
worden? Hoe gaan we om met de grote hoeveelheid aan (on)gestructureerde data? Waarom denkt de 
gebruiker alles te vinden op het internet? En waarom wil iedereen nu plots met kennis uitpakken? We 
zochten niet direct antwoorden op deze vragen, maar startten met een aantal anekdotes uit de dagelijkse 
werking. Deze koppelden we aan een aantal boude stellingen waar we jullie mening op loslieten. We wilden 
niet landen in de discussie zelf, maar komen tot analyse, visie en mogelijke oplossingen. 

8.3 Toekomst 
De sectie WDI blijft de kleinste sectie, dus zullen we in de toekomst vaker met andere secties 
samenwerken. We willen ook nog een aantal nieuwe leden verwerven en meer artikels in META publiceren. 
Fleur De Jaeger blijft lid van de Raad van Bestuur. 

8.4 Werkgroepen en commissies 
Fleur De Jaeger neemt de voortrekkersrol in de werkgroep studiereis 2020. Ann De Meulemeester en Stef 
Strobbe nemen deel aan het project Welgevormd in de Informatiesector. Ann De Meulemeester is eveneens 
lid van de redactieraad van META. 

9 Overleg Kunstbibliotheken Vlaanderen (OKBV) 

> https://vvbad.be/ledennetwerk/kunstbibliotheken/overleg-kunstbibliotheken-vlaanderen-okbv  

9.1 Blikvangers en accenten 
De OKBV-teksten op de website van de VVBAD werden geüpdatet. 

9.2 Activiteiten 
Rondetafelgesprekken 
Sinds 2015 organiseert het OKBV een reeks rondetafelgesprekken waar bibliothecarissen van kunst- en 
museumbibliotheken van gedachten kunnen wisselen over uiteenlopende thema’s die de sector 
aanbelangen.  
 
Het rondetafelgesprek Niet-commerciële collectievorming - Alternatieve acquisitie: schenkingen en ruil ging 
door op 20 juni in de Koninklijke Musea voor Schone Kunsten van België (KMSKB) in Brussel. 
Het verslag van dit gesprek is te vinden op de website van de VVBAD: 
https://www.vvbad.be/ledennetwerk/kunstbibliotheken/overleg-kunstbibliotheken-vlaanderen-okbv. 
 
Studiebezoeken 
Op 16 mei organiseerde het OKBV een studiebezoek aan de bibliotheken van DIVA (met een bezoek aan de 
vaste collectie) en het Fotomuseum Antwerpen (FOMU), met aansluitend een bezoek aan de 
tentoonstelling Photobook Belge. 
 
Op 12 december bezochten we het Stadsarchief en Het Predikheren in Mechelen. 
 
Informatiesessies 
Op Informatie aan Zee gaven Marina Verhoeven (bibliothecaris Middelheim) en Karen Andrée (ANET), een 
workshop over Getty’s Art & Architecture Thesaurus (AAT) voor de ontsluiting van bibliotheekcollecties over 
kunst en erfgoed. De workshop ging dieper in op het gebruik van de thesaurus bij de Anet-partners. Ook de 
werking van ‘Vesper’ werd voorgesteld, een tool waarmee bibliotheken AAT-onderwerpsontsluiting kunnen 
delen. 

9.3 Toekomst 

 In plaats van onze rondetafelgesprekken gaan we samen met de Erfgoedbibliotheken ervaringen 
uitwisselen via de collegagroep behoud en beheer van bibliothecair en documentair erfgoed. Het 
zal enkel gaan over onderwerpen i.v.m. behoud en beheer. Het voordeel hiervan is dat we een veel 
ruimer publiek kunnen bereiken en dat we via de Erfgoedbibliotheken ook sprekers kunnen 
uitnodigen. De eerste vergadering over dit initiatief vindt plaats in Leuven op 31 januari 2020. 

 Wijzer Waarderen zal weer opgepikt worden en de Collectiewijzer Erfgoedbibliotheken zal 
vernieuwd worden.  

 Op 30 april 2020 gaan we naar het Afrika Museum. We plannen dan ook een eerste vergadering 
over ‘Hiaten in de collecties’ of te ‘foute collecties’. 

https://vvbad.be/ledennetwerk/kunstbibliotheken/overleg-kunstbibliotheken-vlaanderen-okbv
https://www.vvbad.be/ledennetwerk/kunstbibliotheken/overleg-kunstbibliotheken-vlaanderen-okbv
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10 Overlegplatform Erfgoedbibliotheken Vlaanderen 

In 2019 vond er geen Overlegplatform Erfgoedbibliotheken Vlaanderen plaats. 

11 Projectgroep Overleg Wetenschappelijke bibliotheken (OWB) 

> https://www.vvbad.be/owb-projecten  

11.1 Blikvangers en accenten 
In de winter van 2019 vond de eerste RDM-training plaats.  
Voor het eerst was er een specifieke sessie over de OWB-projecten op Informatie aan Zee, met een 
presentatie over OK!pi2 en de RDM-training, en een panel met Waalse collega’s over de depotprojecten. 

11.2 Activiteiten 
Het OWB zet projecten op ten behoeve van wetenschappelijke bibliotheken in Vlaanderen. In 2019 liepen 
er drie projecten:  
 In het depotproject maken wetenschappelijke bibliotheken afspraken over het bewaren van 

wetenschappelijke publicaties in een bepaald domein. Het OWB heeft twee depotprojecten: het 
depotproject biomedische publicaties (Biomed) en het depotproject publicaties bio-ingenieurs 
(BioDing). Universiteiten, wetenschappelijke instellingen en de Koninklijke Bibliotheek van België slaan 
de handen in elkaar. De overeenkomst is geregeld in een SLA (Service Level Agreement), die in 2019 
aangepast werd. In totaal zijn er nu 749 van de 951 BioDing-titels volledig afgewerkt.  
Op Informatie aan Zee kwamen de depotprojecten van Vlaanderen en Wallonië samen in een panel aan 
bod. De verschillende projecten werden toegelicht en een vraaggesprek toonde aan dat er interesse 
bestaat langs beide kanten van de taalgrens om minstens ervaringen en informatie over de projecten 
met elkaar te delen. 

 Ok!pi2 staat in voor de inzameling van statistische gegevens over de bibliotheken. Je vindt er gegevens 
van de bibliotheken van universiteiten, hogescholen en wetenschappelijke instellingen. Op Informatie 
aan Zee (20 september 2019) gaf Bram De Meutter een lezing over Ok!pi2. In Meta 2019/6 verscheen 
een artikel van Sissi Loostermans over Ok!pi2: https://www.vvbad.be/meta/meta-nummer-
20196/okpi2 

 RDM-training: vanuit de vaststelling dat er geen opleiding bestaat voor data-stewards, het nieuwe 
profiel in de bibliotheek, besloot het OWB zelf een RDM-training uit te werken met reeds aanwezige 
experts in de eigen organisaties. De eerste training vond plaats op 15 en 21 februari 2019. De training 
bestaat uit drie delen, een introductiedag, de online cursus en een terugkomdag. Aan deze eerste 
training namen 22 deelnemers deel uit de drie groepen binnen de projectgroep OWB; de universiteiten, 
de hogescholen en de onderzoekscentra. 

11.3 Toekomst 
De depotprojecten blijven verder lopen. Het OWB streeft verder contact met de Waalse collega’s na. 
Ok!pi2 streeft ernaar de beschikbare gegevens meer naar buiten te brengen. Een kort rapport zal bij 
geïnteresseerde instanties verdeeld worden. Verder streven we naar een uitwisseling met Wallonië, 
Nederland en andere landen. 
Een tweede RDM-training wordt gepland. 

11.4 Werkgroepen 

11.4.1 Werkgroep BioDing 

> https://www.vvbad.be/depotproject-bio-ingenieurs 
Activiteiten 
De werkgroep streefde er in 2019 naar om het depotproject voor tijdschriften in de discipline van bio-
ingenieurswetenschappen verder te kunnen afwerken. 
In 2019 werd het grootste deel van de BioDing-titels afgewerkt: 772 van de 951 titels zijn afgerond. Er 
werden volumes uitgewisseld tussen de instellingen en volumes verwijderd uit de collecties van de 
deelnemende bibliotheken. 
De SLA werd verduidelijkt en aangepast op het punt van aankoopbeleid/omschakeling naar e-only en in 
functie van de bewaarplicht van de KBR. 
 
Toekomst 
Als de huidige selectie BioDing-titels volledig afgewerkt is, zullen in een tweede fase de verwante titels 
(voorlopers en voortzettingen) bekeken worden. 

https://www.vvbad.be/owb-projecten
https://www.vvbad.be/meta/meta-nummer-20196/okpi2
https://www.vvbad.be/meta/meta-nummer-20196/okpi2
https://www.vvbad.be/depotproject-bio-ingenieurs
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Vanuit Waalse instellingen en de KBR was er interesse om een nationale samenwerking op poten te zetten. 
Op Informatie aan Zee was er een panelgesprek met vertegenwoordigers van BioDing, Conservation 
partagée des périodiques (CPP) en KBR, waarbij geconcludeerd werd dat een samenwerking op thematisch 
vlak mogelijk is voor toekomstige projecten. 

11.4.1 Werkgroep Ok!pi2 

> https://www.vvbad.be/okapi-en-okapi2-naar-een-benchmarking-van-wetenschappelijke-bibliotheken 
Activiteiten 
Ok!pi2 is een project van het OWB. Op alle OWB-vergaderingen werd over de stand van zaken 
gerapporteerd. 
Alle meewerkende instellingen stuurden de gegevens van 2018 op. De gegevens werden geüpload en zijn 
beschikbaar via Dropbox en raadpleegbaar via Qlik. 
Op Informatie aan Zee (20 september 2019) gaf Bram De Meutter een lezing genaamd Ok!pi2: een 
benchmarking voor wetenschappelijke bibliotheken in Vlaanderen. 
In Meta 2019/6 verscheen een artikel van Sissi Loostermans over wat je met de gegevens van Ok!pi2 kunt 
doen: https://www.vvbad.be/meta/meta-nummer-20196/okpi2 
 
Toekomst 
Ok!pi2 wil de beschikbare gegevens meer naar buiten brengen. Een kort rapport zal bij geïnteresseerde 
instanties verdeeld worden. We streven ook naar uitwisseling met Wallonië, Nederland en andere landen.  

https://www.vvbad.be/okapi-en-okapi2-naar-een-benchmarking-van-wetenschappelijke-bibliotheken
https://www.vvbad.be/meta/meta-nummer-20196/okpi2
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Administratieve gegevens 

12 Leden 

Sector Instellingen  Personen 
Archief 86 97 
Openbare bibliotheken 277 91 
(Hoge)schoolbibliotheken 29 31 
Wetenschappelijke bibliotheken 114 103 
Bedrijven 13 3  
Sectie niet gespecifieerd 34 170 
Totaal: 1048 leden 553 495  
 
 
Nieuwe leden 162 
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13 Activiteiten 

13.1 VVBAD-activiteiten 

Datum Studiedag Organisatie 
Aantal 
deelnemers AHD OB HSB WDI OKBV 

 
VEB Andere Leden 

Score 
studiedag 

Verslag in 
META 

16/01/2019 BIB2018 slotmoment  VVBAD 97  87     10   2019/8 

05/02/2019 Winterschool #sociaal #rondboeken #ophetinternet VVBAD  12  11     1 12 8.13  

21/03/2019 Algemene Ledenvergadering  VVBAD 80 18 16 3 16 2  25 80   

25/04/2019 Bedrijfsbezoek Helicon  VVBAD 6  5     1    

23/05/2019 
Studiebezoek vernieuwde Antwerpse bibliotheken 
DIVA en FOMU  OKBV  31     31 

 
   2019/4 

13/06/2019 Beter vergaderingen leiden  VVBAD  14 1 7    6  14 9 2019/4 

20/06/2019 
Rondetafelgesprek rond niet-commerciële 
collectievorming  OKBV /      

 
    

25/06/2019 
Inspiratiedag Kunstige Taal! Samen werk maken van 
een rijke leescultuur VVBAD  35  29 5   

 
1  30 8.23  

19-
20/09/2019 Informatie aan Zee 2019 VVBAD 1249 83 221 66 113 22 

 
14 730 403  2019/6 

15/11/2109 FAAD-Quiz  AHD  14 14          

05/12/2019 Aan de slag met tablets VVBAD  4  3 1     4 9  

10/12/2019 Interne communicatie van je organisatie verbeteren VVBAD 16 2 5  2   7 14 8.40 2019/7 

12/12/2019 
Studiebezoek Mechelen: Stadsarchief en Het 
Predikheren OKBV  /      
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13.2 Activiteiten waarbij de VVBAD medeorganisator was 
 

Datum Studiedag Organisatie 
Aantal 
deelnemers AHD OB HSB WDI OKBV Andere Leden 

Score 
studiedag 

Verslag in 
META 

15-21/01/2019 Research Data Management Training  VVBAD, Koninklijke 

bibliotheek 

20   10 8  2  7.30  

01/04/2019 De staat van het Boek  VVBAD, 

Boekenoverleg 

/          

13/06/2019 De rol van bibliotheken in open science  VVBAD, Amazone  39  1 11 23  4 34 7.22  

12/09/2019 Ontmoetingsdag voor archiefprofessionals aan 

beide zijden van de taalgrens - Journée de 

rencontre pour les professionnels des archives 

des deux côtés de la frontière linguistique 

AHD, Assocation des 

archivistes 

francophones de 

Belgique  

7 4     3    

19/11/2019 Marketing Informatiedienstverlening in een dag VVBAD, GO 

opleidingen  

8  2 2 2  2 8   
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14 META 

14.1 Technische gegevens 
META verschijnt 9x per jaar: februari, maart, april, mei, juni, september, oktober, november, december 

 Formaat: 210 x 297 mm (A4) 

 Oplage: 1400 exemplaren 

 Druk: offset, full colour 
 
Ontvingen in 2019 META: 

 De kabinetten van de minister-president, de minister van Cultuur, de minister van Bestuurszaken, de 
minister van Innovatie, de minister van Onderwijs 

 De agentschappen Sociaal-Cultureel Werk en Kunsten & Erfgoed  

 De leden van de Commissie Cultuur in het Vlaams Parlement 

 De studiediensten van de Vlaamse partijen 

 De belangrijkste Vlaamse kranten 
 

14.2 Doelstellingen  
 

 Verenigingsblad Vakblad Imago 

Streefcijfers 25% 50% 25% 

Verhouding 41% 51% 8% 

 
Om de cijfers te berekenen, bekeken we hoeveel rubrieken en hoeveel pagina’s ingevuld werden als 
vakblad of verenigingsblad. Van beide cijfers namen we het gemiddelde. 
 

14.3 Inhoud 
 

 

15 Wegwijzer 
Aantal aanvullingen in 2019: 2 
Aantal abonnees: 72 (digitaal & print), 65 (enkel digitaal) en 20 (enkel print) 

16 Digitale publicaties 

16.1 Website 
 
 Paginaweergaven Unieke paginaweergaven 
 

Totaal 406.560 316.859 
 
Algemeen 43.275 36.877 
Vacatures 92.309 63.110 
Activiteiten – Informatie aan Zee 2019 27.373 14.765 
Activiteiten 8.249 5.554 
META 9.888 6.055 

16.2 Nieuwsbrief 
Aantal abonnees: 2.637 op 25/01/2020 
Elke nieuwsbrief wordt door bijna de helft van de abonnees geopend.  
Aantal nummers: 22 
 

 AHD EBV OB OKBV HSB WDI Intersect. VVBAD  Erfgoed 

Verhouding  14% 2% 27% 1% 4% 11% 25% 8%  7% 
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16.3 Sociale media 
Facebook: 1.318 likes – 1.506 volgers 
Twitter: 913 volgers 
LinkedIn: 496 groepsleden – 426 volgers 
Slideshare: 160 volgers  
Flickr: 37 volgers. In 2019 publiceerde de VVBAD op Flickr fotosets over: 
• Informatie aan Zee 
• OKBV – bezoek aan Het Predikheren 
• OKBV – bezoek stadsarchief Mechelen 

17 Betrokkenheid bij externe organisaties/commissies 

17.1 Structureel 
 
Nationaal 

 Belgische Vereniging voor Documentatie (ABD-BVD): Marc Van den Bergh, Dominique Vanpée 

 BoekenOverleg, forum & kerngroep: Jessica Jacobs 

 BoekenOverleg, werkgroep leesbevordering: Katja Grammens, Leen Lekens 

 Bovenlokaal Bibliotheekbeleid: Natalie Decrock 

 Coördinatiecommissie Bibliotheekopleidingen (Cocobi): Patrick Vanouplines (voorzitter), Jessica Jacobs 
(secretaris), Stijn Meersseman (voor de sectie HSB, tot juni 2019), Stieve Van der Bruggen (voor de 
sectie HSB, kandidatuur goedgekeurd op sectievergadering 18 oktober) 

 Cultuurconnect: Tine Englebert, Inge Goossens  

 Cultuurconnect, stuurgroep gemeenschappelijke basisinfrastructuur: Carol Vanhoutte 

 Coördinatieteam archiefopleiding Bibliotheekschool Gent: Michel Vermote 

 Elektron: Hilde Van Kiel  

 Faro-werkgroep Waardering: Eline De Lepeleire 

 Felnet: Marc Van de Bergh, Bart Goossens. 

 Folio, Algemene Vergadering: Jessica Jacobs 

 Forum van de bibliothecarissen van de Federale Overheidsdiensten en van de Federale 
Wetenschappelijke Instellingen: Astrid De Spiegelaere, Sophie Vandepontseele. 

 Iedereen Leest, contactpersoon Sectie OB, vakgroep Jeugdbibliothecarissen: An Steppe 

 Intersectoraal Overleg Cultuur (ISOC): Jessica Jacobs 

 Opleidingsverantwoordelijke voor de graduaatsopleiding Informatiebeheer: bibliotheek en archief 
(Arteveldehogeschool): Liesbet Galmart (vanaf 1 september) 

 Open Access Belgium: Inge Van Nieuwerburg 

 Overleg Cultureel Erfgoed, Raad van Bestuur: Jessica Jacobs 

 Overleg Cultureel Erfgoed, Algemene Vergadering: ad hoc deelnemers 

 Overleg Sectorfederaties Sociare: Jessica Jacobs 

 Overleg Vlaamse Overheidsbibliotheken: Claudine Huyghe 

 RDM: Inge Van Nieuwerburgh 

 SA&S: Inge Van Nieuwerburgh, Trudi Noordermeer  

 Samenwerkingsverband Auteursrecht & Samenleving, kerngroep & stuurgroep: Jessica Jacobs 

 Sectorraad Kunsten en Erfgoed van de Strategische Adviesraad voor Cultuur, Jeugd, Sport en Media: 
vertegenwoordiging via het Overleg Cultureel Erfgoed (OCE) 

 Sectorraad Sociaal-Cultureel Werk van de Strategische Adviesraad voor Cultuur, Jeugd, Sport en Media: 
Danie De Sadeleer, Miet Withofs. 

 Vlaamse Erfgoedbibliotheken, Algemene Vergadering en Raad van Bestuur: Jessica Jacobs 

 VLIR: Inge Van Nieuwerburgh  

 VVSG-werkgroep vrijetijdsbeleid: Jessica Jacobs 

 Stuurgroep opleidingen: Patrick Vanouplines, Jessica Jacobs 

 Reflectiegroep Bovenlokaal Bibliotheekbeleid: Carol Vanhoutte, Jessica Jacobs 

 Werkgroep Archief- en Informatiebeheer van de Vlaamse overheid: Willem Vanneste 
 
Internationaal 

 Astrid Lindgren Memorial Awards (ALMA): Erika Gebruers 
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17.2 Eenmalig 
Nationaal 

 8 januari, overleg MedioEurope: Jessica Jacobs 

 15 januari, overleg Stefaan Froyman (provincie West-Vlaanderen): Jessica Jacobs, Bruno Vermeeren 

 18 januari, kabinet Gatz: Patrick Vanouplines, Stijn Meersseman, Jessica Jacobs 

 12 februari, overleg departement Cultuur, Jeugd en Media: Bruno Vermeeren, Jessica Jacobs 

 21 februari, kennismaking steunpunt voor bovenlokale cultuur: Jessica Jacobs, Hedwig Van den Bossche 

 22 februari, overleg met Bibliotheekblad: Jessica Jacobs 

 29 maart, overleg Erfgoedbibliotheek Hendrick Conscience: Bruno Vermeeren, Jessica Jacobs 

 1 maart, Staat van het Boek: Jessica Jacobs 

 25 juni, overleg met het Kursaal en Toerisme Oostende: Jessica Jacobs 

 27 september, overleg met VVC: Jessica Jacobs 

 3 oktober, overleg met Pulse Transitienetwerk: Jessica Jacobs 

 21 oktober, overleg Vlaamse Erfgoedbibliotheken: Jessica Jacobs 

 5 december, toelichting SARC: Jessica Jacobs 

 6 december, overleg Meta4books: Jessica Jacobs 
 
Internationaal 

 20 februari, overleg DeventIT, Jessica Jacobs 

 24-30 augustus, IFLA-congres Athene: Lieselot Verryckt, Fleur De Jaeger, Jessica Jacobs 

18 Personeel 

18.1 Medewerkers 

 Klaartje Brits: stafmedewerker communicatie (28,5/38) tot 24 november 2019 

 Marc Engels: secretariaatsmedewerker (38/38) tot 7 oktober 2019 

 Jessica Jacobs: hoofdredacteur META en stafmedewerker (38/38) 

 Bilen Sonakalan: administratief medewerker (22,8/38) tot 16 juni 2019 

 Lise Vandecruys: stafmedewerker (38/38) tot 17 januari 2019 

 Bruno Vermeeren: coördinator (38/38) 
 

18.2 Stagiairs 

 Anke De Naegel, beroepsinlevingsstage van 26 juni 2019 tot 25 december 2019 

 Magali Bruneel, beroepsinlevingsstage van 11 december 2019 tot 10 juni 2020 
 

18.3 Vrijwilligers VVBAD 
Informatie aan Zee was niet mogelijk geweest zonder de vele helpende handen en vrijwilligers. Tijdens het 
congres zorgden ze mee voor een vlot verloop aan het onthaal, op de beursvloer en in de zalen. Veel dank 
aan: Jolien Dekoninck, Patricia Senaeve, Marc Van Engeland, Katelijn Barbier, Katelijne Bogaerts, Karolien 
Claes, Annelies Lievrouw, Birgit Reynders, Patrick Vanden Berghe, Griet Van den Broucke, Karen Van Dijck, 
Floriske van Gennip, Sarah Van Steen, Johan Vandendriessche, Steve Dugardin, Jos Filmer en Rita Van de 
Wiele. 
 

18.4 Bijscholing en externe activiteiten 
 
Jessica Jacobs 

 21 en 28 januari, 12 en 22 februari, 4 en 8 maart, 3 april, coaching leidinggevende 

 18 februari, Inspiratiedag: De bibliotheek: een derde plek als tweede thuis 

 30 september, vorming Hoe voer je als leidinggevende gesprekken met je medewerkers, Socius 

 8 oktober, Bouwen aan competentie- en talentbeleid (Sociare i.s.m. HRwijs) 

 10 oktober, vorming Werkgever met kennis van zaken – BASIS, SD Worx 

 11 oktober, Futureproof your library with local collaboration, Rotterdam, NL 

 15 oktober, vorming Aan de slag met je begroting, Sociare 

 14 november, Smart Humanity, KNVI, Rotterdam 

 26 november, Groot Onderhoud, FARO 
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Anke De Naegel 

 10 december, Interne communicatie van je organisatie verbeteren, VVBAD 

 13 december, Basiscursus sociale media, Persacademie 
 

18.5 Lezingen en interviews door secretariaatsmedewerkers 

 Interview voor Bibliotheekblad: Patrick Vanouplines en Jessica Jacobs  

 Interview voor BSAE-award: Bruno Vermeeren en Jessica Jacobs 
 

19 Raad van Bestuur 

> https://www.vvbad.be/raad-van-bestuur 
 
Algemeen voorzitter: Patrick Vanouplines (2018-2021)  
Ondervoorzitter: Stijn Meersseman (2018-2021) 
Algemeen secretaris: Hermione L’Amiral (2018-2021) 
Penningmeester: Hedwig Van den Bossche (2016-2019)  
 
Leden: Fleur De Jaeger (WDI), Myriam Lemmens (HSB), Sissi Loostermans (HSB), Geert Puype (OB), An 
Renard (Erfgoedbibliotheken), Hilde Van Kiel (OWB), Carol Vanhoutte (OB), Willem Vanneste (AHD), Martijn 
Vandenbroucke (AHD), Veerle Verhasselt (OKBV), Miet Withofs (OB). 
 
Jessica Jacobs neemt als vertegenwoordiger vanuit het secretariaat deel aan de vergaderingen van de Raad 
van Bestuur. 
 
Data van de vergaderingen: 7 februari, 14 maart, 18 juni, 10 september, 24 oktober, 3 december. 
 
Algemene Ledenvergadering voorjaar: 21 maart 
Algemene Ledenvergadering najaar: 20 september 

19.1 Werkgroepen 

19.1.1 Jury Ger Schmookprijs 
Voorzitter: Patrick Vanouplines 
Secretaris: Klaartje Brits 
Leden: Geert Puype, Inge Van der Stighelen, Thijs Gielis 
 
Vergadering op 1 maart 2019 

19.1.2 Werkgroep Informatie aan Zee 
De Raad van Bestuur besliste om de organisatie van Informatie aan Zee zelf in handen te nemen. Er werd 
dus geen werkgroep opgestart. Informatie aan Zee werd in de mate van het mogelijke behandeld tijdens de 
bestuursvergaderingen. 

19.1.3 VVBAD-KNVI Werkgroep Opleidingen Informatievak 
Voorzitter: Patrick Vanouplines (VUB) 
Secretaris: Jessica Jacobs (VVBAD) 
 
Leden: Marc Goovaerts (UHasselt), Frank Huysmans (UvA), Didi Mulder (KNVI), Trudi Noordermeer 

(UAntwerpen), Jan Van Hee (Arteveldehogeschool), Seth Van Hooland (ULB), Hilde Van Kiel (KU 
Leuven), Inge Van Nieuwerburgh (UGent), Eric Kokke (KNVI) 

 
Data van de vergadering: 10 mei 
 

20 Redactieraad 

> https://www.vvbad.be/ledennetwerk/intersectorale-werking/redactie-meta  
Voorzitter: Jessica Jacobs 
Secretaris: Klaartje Brits tot november, vanaf december Anke De Naegel 

https://www.vvbad.be/raad-van-bestuur
https://www.vvbad.be/ledennetwerk/intersectorale-werking/redactie-meta
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Leden:  Adeline Boeckaert (Karel de Grote Hogeschool, campus Sint Lukas, 2018-2022), Paul Buschmann 

(Ugent – Letteren & Wijsbegeerte, 2016-2020), Lien Ceûppens (Archief Gent, 2017-2021), Rika 
Colpaert (Koninklijke Bibliotheek, 2018-2022), Christophe Martens (Stad Brussel, 2017-2021), Kris 
Michielsen (OB Schilde, 2017-2021), Paul Nieuwenhuysen (VUB-Universiteitsbibliotheek, 2017-2021), 
Veronique Rega ( Universiteit Antwerpen, 2017-2021), Eva Simon (bibliotheekschool Gent, 2017-
2020), Stieve Van der Bruggen (Thomas More Hogeschool, 2018-2022), Patrick Vanhoucke (VGC, 
2017-2021), Marleen Vanneste (Vives Hogeschool, 2018-2022) 

 
Data van de vergadering: 12 november 
Er waren 6 bestuursleden aanwezig op de vergadering. 
 

21 Redactie Wegwijzer voor bibliotheken en documentatiecentra 

> https://www.vvbad.be/ledennetwerk/intersectorale-werking/redactie-wegwijzer  
Voorzitter: Jessica Jacobs 
Secretaris: Klaartje Brits tot november, vanaf december Anke De Naegel 
 
Leden: Denis De Bruyne (Arteveldehogeschool), Shanna Maertens (Politeia), Sofie Ruysseveldt (ARGOS), An 

Smets (KULeuven), Johan Vandendriessche (Openbare Bibliotheek Zwalm), Ellen Van Keer (Koninklijk 
Museum Schone Kunsten Brussel) en Bruno Vermeeren (VVBAD) 

 
Data van de vergaderingen: 21 mei 
Er waren gemiddeld 2 bestuursleden aanwezig op de vergadering. 
 

22 Sectie Archief en Hedendaags Documentbeheer (AHD) 

> https://vvbad.be/ledennetwerk/archieven/sectie-archief-en-hedendaags-documentbeheer  
 
Voorzitter: Willem Vanneste (Universiteitsarchief Antwerpen, 2017-2020) 
Secretaris: Thomas Peeters (KADOC, 2017-2020) 
 
Leden: Lieve Arnouts (Stadsarchief Aalst, 2019-2022), Leen Breyne (IGA Midwest, 2018-2021), Lien 

Ceûppens (Archief Gent, 2017-2020), Tom Cobbaert (ADVN, 2017-2020), Harald Deceulaer 
(Rijksarchief Brussel, 2017-2020), Lies Galle (Letterenhuis, 2018-2021), Hermione L’Amiral (Archief 
van de Senaat, 2018-2021), Els Michielsen (Archief Lier, 2017-2020), Bart Sas (Stadsarchief Turnhout, 
2017-2020), Dorien Styven (Kazerne Dossin, 2019-2022), Martijn Vandenbroucke (AMSAB-ISG, 2018-
2021), Veerle Vandeputte (Liberaal Archief, 2016-2019), Katlijn Vanhee (Vlaamse Overheid, 2018-
2021), Petra Vanhoutte (VERA, 2016-2019), Hilde Van Ongevalle (Vlaams Parlement, 2018-2021), 
Ward Vansteenkiste (CAVA, 2018-2021) 

 
Data van vergaderingen: 21 januari, 12 maart, 23 mei, 25 juni, 12 september, 17 oktober en 10 december.  
Er waren gemiddeld 10 van 19 bestuursleden aanwezig op de vergaderingen. 

22.1 Werkgroepen 

22.1.1 Werkgroep Automatisering (WAU) 
> https://vvbad.be/werkgroep-automatisering 
 
Voorzitter: Filip Boudrez 
Secretaris: Christophe Martens 
 
Leden: Renée Cambré, Tom Cobbaert, Joris Colla, Paul Drossens, Wim Lowet, Sarah Macquoy, Marc 

Nelissen, Dorien Styven, Bart Swusten, Wendy Van de Camp, Isabelle Van Ongeval, Katrien Weyns  
 
Data van de vergaderingen: 2 april en 3 juni. 
Er waren gemiddeld 6 van de 14 bestuursleden aanwezig op de vergaderingen. 
 

https://www.vvbad.be/ledennetwerk/intersectorale-werking/redactie-wegwijzer
https://vvbad.be/ledennetwerk/archieven/sectie-archief-en-hedendaags-documentbeheer
https://vvbad.be/werkgroep-automatisering
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22.1.2 Werkgroep Lokaal Overheidsarchief (WLOA) 
> https://vvbad.be/werkgroep-lokaal-overheidsarchief 
 
Voorzitter: Lieve Arnouts 
Secretaris: Isabelle Verheire 
 
Leden : Jan Anseeuw, Hassan Ben Toutouh, Veronique Bonkoffsky, Leen Breyne, Remco Bruijnje, Marika 

Ceunen, Katrien Cloots, Geerd De Ceulaerde, Patty De Meester, Johan De Reu, Saskia De Schepper, 
Frauke De Wilde, Katrien Fransen, Carine Goossens, Tom Haeck, Isabelle Heyvaert, Glenn Hoens, 
Stijn Lybeert, Marie-Juliette Marinus, Nathalie Martens, Annelies Mattheus, Thibault Matthys, Els 
Michielsen, Sofie Neuckermans, Jolien Raes, Leda Saeys, Bart Sas, Steven Staelens, Mieke Strauven, 
Bart Swusten, Kathelijne Tiels, Peter Van Assche, Inge Van Bamis, Michiel Vandenabeele, Sara 
Vande Populiere, Willy Van de Vijver, Liese Vandoninck, Hannes Vanhauwaert, Petra Vanhoutte, 
Jochen Vermote, Ruth Versteyhe, Caroline Vleugels 

 
Data van de vergaderingen: 21 maart en 17 oktober. 
Er waren gemiddeld 19 van de 44 leden aanwezig op de vergaderingen. 

22.1.2.1 Subwerkgroep Selectielijst Gemeenten (SSG) 
> https://vvbad.be/subwerkgroep-selectielijst-gemeenten 
 
Voorzitter: Roeland Verhaert (Felixarchief Antwerpen) 
Secretaris: Jana Van Bouwel (Vlaamse overheid) 
 
Leden: Jan Anseeuw (stadsarchief Brugge), Katrijn Decuypere (Gemeente Wervik), Johan De Reu 

(gemeente Dilbeek), Kathleen Devolder (Algemeen Rijksarchief), Bram Dierckx (Intergemeentelijk 
archivaris Balen, Dessel, Laakdal, Meerhout, Retie), Glenn Hoens (archivaris Welzijnsband 
Meetjesland), Nadia Lenaerts (gemeente Boechout), Els Michielsen (Stadsarchief Lier), Bart Sas 
(Stadsarchief Turnhout), Michiel Vandenabeele (Archivaris Welzijnsband Meetjesland), Isabelle 
Verheire (Provincie West-Vlaanderen) 

 
Data van vergaderingen: 22 januari, 19 februari, 12 maart, 21 mei, 25 juni, 2 oktober en 29 november.  
Er waren gemiddeld 8 van 13 bestuursleden aanwezig op de vergaderingen. 

22.1.3 Werkgroep Privaatrechtelijk Archief (WPA) 
> https://vvbad.be/werkgroep-privaatrechtelijk-archief 
 
Voorzitter: Michel Vermote (Archiefbank Vlaanderen) 
Secretaris: Eline De Lepeleire (Letterenhuis) 
 
Leden: Julie Aerts (CRKC), Sophie Bossaert (ADVN), Mariet Calsius (CEMPER), Lieselot Cornelis (ETWIE), Lisa 

Dejonghe (CAVA), Bart De Nil (FARO), Nathalie Ferket (CEMPER), Els Flour (AVG-Carhif), Carine 
Goossens (Gemeentearchief Beveren), Noortje Lambrichts (AMVB), Wim Lowet (VAi), Jan Stuyck 
(MHKA), Hendrik Vandeginste (Histories), Martijn Vandenbroucke (AMSAB-ISG), Stefan Van Lani 
(Abdij van Park) 

 
Datum van vergaderingen: 13 juni. 
Er waren gemiddeld 8 van 15 bestuursleden aanwezig. 

22.1.3.1 WPA - Subwerkgroep Vormingen 
Leden: Sophie Bossaert (Archiefbank Vlaanderen), Mariet Calsius (CEMPER), Lisa Dejonghe (CAVA), Eline 

De Lepeleire (Letterenhuis), Nathalie Ferket (CEMPER), Els Flour (AVG-Carhif), Noortje Lambrichts 
(AMVB), Wim Lowet (VAi), Hendrik Vandeginste (Histories), Martijn Vandenbroucke (AMSAB-ISG), 
Ward Vansteenkiste (CAVA) 

 
 
Datum van vergaderingen: 13 juni en 6 december. 
Er waren gemiddeld 8 van de 10 bestuursleden aanwezig. 

https://vvbad.be/werkgroep-lokaal-overheidsarchief
https://vvbad.be/subwerkgroep-selectielijst-gemeenten
https://vvbad.be/werkgroep-privaatrechtelijk-archief
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23 Sectie Openbare Bibliotheken (OB) 

> https://vvbad.be/ledennetwerk/openbare-bibliotheken/sectie-openbare-bibliotheken 
Voorzitter: Carol Vanhoutte (OB Kortrijk, 2018-2021) 
Secretaris: Wendy Schruers - OB Turnhout, 2017-2020) 
 
Leden: Linda Bruyninckx (OB Sint-Jans-Molenbeek, 2014-2017), Natalie Decrock (Departement CJM), Dieter 

Deplancke (OB Leuven), Els De Pooter (OB Antwerpen), Geertje Descheemaeker (OB Genk, 2016-
2019), Tine Englebert (De Krook), Mireille Geerinck (OB Beveren, 2015-2018), Paul Gervoyse (OB 
Infopunt Oostkamp, 2015-2018), Inge Goossens (OB Hove, 2016-2019), Katja Grammens (OB Sint-
Pieters-Leeuw, 2016-2019), Kirsten Janssens (OB Sint-Niklaas, 2015-2018), Leen Lekens (Muntpunt, 
2016-2019), Stefan Paulissen (OB Lanaken, 2016-2019), Geert Puype (OB Menen, 2014-2017), 
Hedwig Van den Bossche (OB Gent, 2015-2018), Miet Withofs (OB Hasselt, 2015-2018)  

 
Vergaderdata: 16 januari 2019, 1 maart, 21 maart (Algemene Ledenvergadering), 2 mei, 28 juni, 19|20 
september (Informatie aan Zee) en 25 oktober. 
 
Er waren gemiddeld 10 van 14 (uitgebreid naar 16) bestuursleden aanwezig op de vergaderingen. 

23.1 Werkgroepen 

23.1.1 Vakgroep Jeugdbibliothecarissen (VJB) 
> https://vvbad.be/vakgroep-jeugdbibliothecarissen 
 
Voorzitter: An Steppe (OB Leuven) tot september, Lut Belaen (OB Brugge) vanaf september 
Secretaris: de leden nemen om de beurt het secretariaat waar 
 
Leden: Leen De Launoit (OB Aartselaar), Erika Gebruers (Muntpunt), Anne-Marie Minnebo (OB Stekene), 
Marleen Smets (OB Hoeselt), Els Vanoirbeek (OB Genk) 
 
Vergaderdata: 28 januari & 29 maart 
Er waren gemiddeld 4 van de 7 bestuursleden aanwezig op de vergaderingen. 

23.1.2 Vakgroep Muziek- en Filmbibliothecarissen (VMF) 
> https://vvbad.be/vakgroep-muziek-en-filmbibliothecarissen 
 
Voorzitter: Diane Nys (OB Kontich) 
Secretaris: de leden nemen om de beurt het secretariaat waar 
 
Leden: Tine Englebert (OB Gent), Sara Galle (OB Sint-Niklaas), Bert Goris (OB Turnhout), Sarah Hoebrechts 

(OB Genk), Pieter Keereman (OB Brugge), Magda Kegels (OB Schoten), Veerle Smolders (OB 
Leuven), Els Torfs (OB Heist-op-den-Berg), Corrine van der Noll (OB Moerbeke), Niels Vantyghem 
(Muntpunt) 

 
Vergaderdata: 28 maart & 4 juni 
Er waren gemiddeld 6 van de 11 bestuursleden aanwezig op de vergaderingen. 

23.1.3 Werkgroep Collectiebeleid (WCB) 
> https://www.vvbad.be/werkgroep-collectiebeleid  
Voorzitter: Hedwig Van den Bossche (OB Gent) t/m juni 2019, Tine Englebert (OB Gent) vanaf juli 2019 
Secretaris: Inge Goossens (OB Hove) 
 
Leden: Kathleen Coppens (OB Grimbergen), Anja Geuns (OB Herentals), Sophie De Meyer (OB Anzegem), Els 
De Pooter (OB Antwerpen), Joris Eeraerts (Bovenlokaal Bibliotheekbeleid CJSM), Mieke Opstaele (OB 
Oostende), Els Patoor (VGC), Geert Puype (OB Menen), Anne Ryckaert (OB Zwijndrecht), Martine Seys 
(Muntpunt), Veerle Smolders (OB Leuven), Ann Vandenbergh (OB Leuven), Lieve Vandeneede (OB Mechelen), 
Thomas Van Hoevelen (OB Mechelen), Ingrid Vanhoof (OB Balen), Vanessa Van Linden (OB Grimbergen), 
Katelijne Vercaemer (OB Brugge) 
 
Vergaderdata: 14 maart, 10 oktober en 19-20 september op Informatie aan Zee. 

https://vvbad.be/ledennetwerk/openbare-bibliotheken/sectie-openbare-bibliotheken
https://vvbad.be/vakgroep-jeugdbibliothecarissen
https://vvbad.be/vakgroep-muziek-en-filmbibliothecarissen
https://www.vvbad.be/werkgroep-collectiebeleid
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Er zijn geen gegevens bekend over hoeveel personen gemiddeld aanwezig waren. 

24 Sectie Hogeschoolbibliotheken (HSB) 

> https://vvbad.be/ledennetwerk/hogeschoolbibliotheken/sectie-hogeschoolbibliotheken 
Voorzitter:   Sissi Loostermans (Karel de Grote-Hogeschool, 2018-2021) 
Secretaris:   Stijn Meersseman (Arteveldehogeschool, laatste verslaggeving 11/06/2019) 
                                Marleen Vanneste (VIVES-Zuid, 2018-2021, eerste verslaggeving 18/10/2019)                
 
Leden: Bram Baert (Hogeschool West-Vlaanderen, 2018-2021), Dirk Desaever (AP Hogeschool, 2019-2021), 
Liesbet Galmart (Erasmushogeschool, 2019-2022), Thijs Gielis (UCLeuvenLimburg, 2019-2021), Nele Lekens 
(Arteveldehogeschool, gecoöpteerd bestuurslid tot eind 2019), Myriam Lemmens (PXL, 2016-2019), Erika 
Meel (Odisee, tot 11/06/2019), Dirk Smet (Thomas More, 2018-2021), Stieve Van der Bruggen (Thomas 
More, 2016-2019), Sofie Vandroemme (Hogeschool Gent, 2017-2020) 
 
Vergaderdata: 5 februari, 11 juni en 18 oktober 2019.  
Er was geen formele vergadering op de Algemene Ledenvergadering van 21 maart 2019, daar de voorzitter 
en de secretaris de VOGIN-IP-lezingen in Amsterdam bijwoonden. 
 
Op de bestuursvergaderingen waren resp. 10, 7 en 5 bestuursleden aanwezig (van de 12). 
 

24.1 Werkgroepen en commissies 
Sissi Loostermans en Myriam Lemmens vertegenwoordigen de sectie in de Raad van Bestuur. Stijn 
Meersseman is sedert 01 januari 2018 ondervoorzitter van de vereniging en dit tot midden juni 2019. Stijn 
verliet immers de hogeschoolsector. 
Marleen Vanneste en Stieve Van der Bruggen vertegenwoordigden de sectie binnen de redactieraad voor 
META. 
Stijn Meersseman is sedert september 2015 ondervoorzitter (namens VLHORA) van de projectgroep OWB 
(vanuit VLHORA) en dit eveneens tot midden juni 2019.  
Sissi Loostermans is voorzitter van de werkgroep OK!PI2, binnen de projectgroep OWB-VVBAD. 

24.2 Themagroepen 
De thematische werkgroepen zijn gevormd rond enkele studiegebieden en hebben als doel de 
bibliotheekmedewerkers uit dezelfde studiegebieden samen te brengen. De groepen staan open voor alle 
hogescholen (en ook aanverwante universitaire opleidingen) en hebben als doel de medewerkers van de 
werkvloer samen te brengen (dus niet in eerste instantie de hoofdbibliothecarissen, coördinatoren, enz.). 
> https://www.vvbad.be/ledennetwerk/hogeschoolbibliotheken/themawerkgroepen 

24.2.1 Themagroep Handelswetenschappen & Bedrijfskunde 
Voorzitter: Hilde Vanoverbeke 
Datum van de vergadering: donderdag 24 januari 2019 in PXL te Hasselt. Er waren 12 aanwezigen. De 
vergaderingen worden vanaf 2019 voorgezeten door Hilde Vanoverbeke in opvolging van Dirk Desaever. 

24.2.2 Themagroep Industriële Wetenschappen en Technologie 
Voorzitter: Sissi Loostermans 
Datum van de vergadering: vrijdag 25 januari 2019 in KdG campus WET Hoboken. Er namen 6 collega’s deel 
aan het overleg. 

24.2.3 Themagroep Onderwijs 
Voorzitter: Nele Barbry 
Datum van de vergadering: dinsdag 15 januari 2019 in Odisee, Campus Brussel. Er namen 17 collega’s deel 
aan het overleg. 

24.2.4 Themagroep Sociaal-Agogisch werk 
Voorzitter: Ivan Derycke 
Geen vergaderingen in 2019. Een inhaalbeweging zal in 2020 moeten plaatsvinden. 

24.2.5 Themagroep Gezondheidszorg 
Voorzitter: Liesbeth De Vogelaere 

https://vvbad.be/ledennetwerk/hogeschoolbibliotheken/sectie-hogeschoolbibliotheken
https://www.vvbad.be/ledennetwerk/hogeschoolbibliotheken/themawerkgroepen
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Datum van de vergadering: dinsdag 25 juni 2019 in Arteveldehogeschool, mediatheek Kantienberg met 8 
deelnemende collega’s. 
 

25 Sectie Wetenschappelijke en Documentaire Informatie (WDI) 

> https://vvbad.be/ledennetwerk/wetenschappelijke-speciale-bibliotheken/sectie-wetenschappelijke-en-
documentaire 
Voorzitter: Fleur De Jaeger (Advocatenkantoor Loyens en Loeff, 2016-2019)  
Secretaris:  Inge Van Nieuwerburgh (Universiteit Gent, 2015-2018) 
 
Leden:  Els Binnemans (Advocatenkantoor Liedekerke, 2018-2021), Paul Buschmann (Universiteit Gent, 

2016-2019), Ann De Meulemeester (Universiteit Gent, 2018-2021), Astrid De Spiegelaere (KBR, 
2017-2020), Marc Goovaerts (Universiteit Hasselt, 2014-2017), Claudine Huyghe (SERV, 2017-
2020), Stijn Meersseman (UGent), Laura Mesotten (KULeuven, 2018-2021), Paul Nieuwenhuysen 
(VUB-Universiteitsbibliotheek, 2015-2018), Stef Strobbe (VDAB, 2019-2022), Inge Van der Stighelen 
(Amazone vzw, 2018-2021), Patrick Vanouplines (VUB-Universiteitsbibliotheek, 2017-2020), 
Demmy Verbeke (KULeuven), Lieselot Verryckt (VUB-Universiteitsbibliotheek, 2015-2018)  

 
Data van de vergaderingen: 14 januari, 21 maart, 4 juni en 5 november 
Er waren gemiddeld 10 van de 18 bestuursleden aanwezig op de vergaderingen. 

26 Overleg Kunstbibliotheken Vlaanderen (OKBV) 

> https://vvbad.be/ledennetwerk/kunstbibliotheken/overleg-kunstbibliotheken-vlaanderen-okbv 
 
Voorzitter: Veerle Verhasselt (Museum voor Schone Kunsten Gent) 
Secretaris: Caroline Claeys is op pensioen. Zij wordt ‘interim’ vervangen door Inneke Daghelet (Fotomuseum 
Antwerpen) 
 
Leden: Katia Ballegeer (School of Arts KASK, Kunstenbibliotheek Gent); Ingrid De Pourcq (Koninklijk Museum 
voor Schone Kunsten Antwerpen); Johan Eeckeloo (Erasmushogeschool, Bibliotheek Koninklijk 
Conservatorium Brussel); Ingrid Goddeeris (Koninklijke Musea voor Schone Kunsten van België); An Labis 
(DIVA, Antwerpen); Ute Staes (bibliothecaris Rubenianum); Marina Verhoeven (Openluchtmuseum 
Middelheim) 
 
Data van de vergaderingen: 
21/03/2019: deelname Algemene Ledenvergadering van VVBAD (Utopia, Aalst) 
16/05/2019: bestuursvergadering (DIVA, Antwerpen) 
12/12/2019: bestuursvergadering OKBV (Predikheren, Mechelen) 
 
Er waren gemiddeld 7 van 9 bestuursleden aanwezig op de vergaderingen. 

27 Overlegplatform Erfgoedbibliotheken Vlaanderen 

Het overlegplatform heeft geen formeel bestuur. De VVBAD en de Vlaamse Erfgoedbibliotheek hebben 
afgesproken om samen jaarlijks minstens één overlegmoment voor erfgoedbibliotheken te organiseren. 
Drajaar is dat niet doorgegaan. An Renard (Erfgoedbibliotheek Hendrik Conscience) zetelt namens de 
erfgoedbibliotheken in de Raad van Bestuur van de VVBAD. Jessica Jacobs zetelt namens de vereniging in de 
Raad van Bestuur van de Vlaamse Erfgoedbibliotheek. 
 

28 Projectgroep Overleg Wetenschappelijke bibliotheken (OWB) 

Voorzitter: Hilde Van Kiel (KU Leuven) 
Ondervoorzitter: Stijn Meersseman (Arteveldehogeschool – tot sept. 2019) 
Secretaris:  Inge Van Nieuwerburgh (Universiteit Gent) 
 
Leden: Jan Dewilde (Koninklijk Conservatorium Antwerpen, AP Hogeschool); Bart Goossens (INBO); Marc 

Goovaerts (Universiteit Hasselt); Myriam Lemmens (Hogeschool PXL); Trudi Noordermeer 

https://vvbad.be/ledennetwerk/wetenschappelijke-speciale-bibliotheken/sectie-wetenschappelijke-en-documentaire
https://vvbad.be/ledennetwerk/wetenschappelijke-speciale-bibliotheken/sectie-wetenschappelijke-en-documentaire
https://vvbad.be/ledennetwerk/kunstbibliotheken/overleg-kunstbibliotheken-vlaanderen-okbv


34 VVBAD Jaarverslag 2019 

(Universiteit Antwerpen); Dirk Smet (Thomas More Mechelen); Sophie Vandepontseele 
(Koninklijke Bibliotheek van België); Patrick Vanouplines (Vrije Universiteit Brussel). 

 
Vergaderdata: 12 februari, 10 mei en 10 december 
Er waren gemiddeld 9 van de 13 leden, of hun plaatsvervanger, aanwezig op de vergadering. 
 

28.1 Werkgroepen 
> https://www.vvbad.be/owb-projecten  

28.1.1 Werkgroep Okapi2 
Voorzitter: Sissi Loostermans (Karel de Grote Hogeschool) 
 
Leden: Paul Buschmann (UGent), Annemie Cools (UAntwerpen), Bram De Meuter (VUB), Myriam 

Lemmens (PXL), Liesbeth De Vogelaere (Arteveldehogeschool), Dirk Smet (OK!pi, Thomas More 
Hogeschool), Frederic Vandoolaeghe (KU Leuven) 

 

28.1.2 Werkgroep BioDing 
Voorzitter: Inge Discart (KU Leuven) – Renilde Vanhoudt (KU Leuven) (vanaf 22/11/2019) 
Secretaris: Astrid Van Kersschaever (UGent) 
 
Leden: Jan Corthouts (UAntwerpen); Astrid De Spiegelaere (KBR); Bart Goossens (INBO); Goedele 

Hollebosch (UGent); Anke Jacobs (UAntwerpen/Anet); Misha Verdonck (UGent), Lieselot Verryckt 
(VUB) 

 
Vergaderdata: 16 mei en 22 november. 
Er waren gemiddeld 8 van de 10 leden aanwezig op de vergaderingen. 

https://www.vvbad.be/owb-projecten

